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עושה שכונה
 השחקנית נועה בודנר ושכונת אנג'ל 
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קוראות וקוראים יקרים,
גם הפעם בגיליון שלפניכם, בחרנו לספר בעיקר על הנפשות 
הפועלות בקהילה. את השער ואת עמודי האמצע הקדשנו לצילומי 
אופנה באזור לונדוני יפהפה אבל פחות מוכר, ובשילוב כישרונות 
מקומיים; החל בדוגמנית שלנו, השחקנית והזמרת נועה בודנר, שבעזרתן של 
הסטייליסטית עדי צוק, המאפרת טל קפלן, והצלמת תמי שפלר קדזן  - הסבו 
את המראה הזרוק והיומיומי שלה ונתנו לה לוק רענן, נוצץ ואלגנטי לקראת 
החגים והשנה החדשה. את האזור עצמו, אנג'ל - מסקר עבורנו עומר לוגסי עם 

טיפים לבילויים ומקומות לאכול. 
כתבה נוספת לחג עוסקת בישראלים צעירים בלונדון, שמגלים לדראל פורת 
היכן הם מתעתדים לחגוג השנה את החג הרחק מהמשפחה בארץ, בין אם עם 

חברים, או בקרב משפחה מקומית.  
גיא נתיב הוא במאי ישראלי המתגורר בלוס אנג'לס, שמביא לנו הרבה כבוד ותהילה 
בשנים האחרונות. הוא זכה באוסקר על סרט קצר, ובסרטו העלילתי החדש, גולדה, 
מככבת השחקנית הבריטית הלן מירן. הסרט מביא את הזווית האישית והרגשית 

־של גולדה לא רק כראשת הממשלה הרביעית של ישראל, אלא גם כאישה שמ
תמודדת עם מלחמת יום הכיפורים במקביל לטיפולים בסרטן. קראו בכתבה של 

דנה לוי מה הוא מספר על העבודה עם מירן ועל הסרט בכלל.
מנור סלומון הוא כוכב הכדורגל הישראלי שכוכבו דרך לאחרונה בממלכה, ובעונה 
הזו הוא נכנס לקבוצה המדוברת, טוטנהאם. שהם שריגקאור נותן לנו סקירה 

על הקריירה שלו ועל הציפיות ממי שנכנס לנעליו הגדולות של רוני רוזנטל. 
גם בתחום הקולינריה ישראלים בלונדון הפכו למשפיענים. אוכל ישראלי אקזוטי 
הוא טרנד מודרני בתוך ההיצע הקולינרי העשיר בעיר מאז שאוטולנגי פתח את 
המסעדה הראשונה שלו. תחום היזמות הזה הביא לאחרונה עוד שפים שפתחו 

־כאן מסעדות המציעות מטבח ים תיכוני טעים ומגוון. על כמה מהשפים והמס
עדות החדשות תוכלו להתעדן כאן, בכתבה של איתמר בן כנען.

רובנו נוהגים להשוות בין בריטניה לישראל. כתבתה של דנה אבן חן היא מורה נבוכים 
לישראלים חדשים באנגליה שלא מכירים את מערכת החינוך הציבורית, עם טיפים 

שווים שיעזרו לילדים שלכם במעבר קל, ולכם בלעשות את הבחירות הנכונות. 
גם מיכל אור רודיך שדואגת לבריאותכם, מסבירה לנו מה ההבדל בין תוספי מזון 

לתוספי תזונה, ומה כדאי להוסיף לתפריט היומי. 
ועם כל השמחות שעל ראשנו, התחזית לשנה הקרובה שמביא לנו האסטרטג 
אילן כהן מצביעה דווקא על מגמות פחות נעימות בתחום הפיננסי. אז ממה 

כדאי להיזהר?
אבל כדי לסיים בנימה אישית ואופטימית, אני שמחה לברך אתכם בהתחלות 
חדשות, שגשוג וצמיחה. גם אנחנו בעלונדון מתחדשים בקרוב באתר מודרני, נגיש 
וידידותי לקהילה, עם תוכנית להסב אותו לפורטל שמציע לכם לא רק כתבות 
מעודכנות ושפע של מידע מהימן ועכשווי, אלא גם הנחות ומבצעים מיוחדים 

שתוכלו להשיג רק דרכנו.  
יש למה לצפות...

שנה טובה ומתוקה,
ענת קורן

דבר העורכת // ענת קורן
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בשנים האחרונות חל מעבר למודל בנקאי חסר 
מזומנים ובמקביל עברו חוקים בכל העולם המערבי 
האוסרים על שימוש למסחר ו/או החזקה של מזומן. 
למרות שנאמר לנו שזה לנוחיותנו, בשם היעילות 
ומעקב מתקדם אחר פעילויות פיננסיות, התפתחות 

זו רק העצימה את התלות שלנו במערכת הבנקאית.
לאחרונה אנו עדים ללחץ אדיר להטמיע מדיניות סביבתית, 
חברתית וממשל )ESG( במגזר העסקי, לרבות הבנקאי, מה 
 ,ESG שמסבך עוד יותר את ניהול המערכת הפיננסית. מדיניות
שנועדה לעודד פרקטיקות עסקיות בנות־קיימא ואתיות, עשויה 
גם לשנות את האינטראקציות של הבנקים עם הלקוחות, מה 
שמעלה חששות שמזכירים מערכת אשראי חברתית בסגנון 
סיני. המעבר מפרוטוקולי AML/KYC למדיניות ESG הוסיף נדבך 
של מורכבות, והעביר את המיקוד מנושאים כמותיים ומדידים 
לסטנדרטים אמורפיים וסובייקטיביים, שקשה יותר לאמוד אותם.
כל השינויים הללו הביאו לעלייה מדהימה בהקפאת חשבונות 
וסגירתם, כאשר הבנקים מפסיקים פעילות לקוח בלי שום 
הסבר. מגמה זו עוררה עלייה מדאיגה בתלונות הקשורות לגישה 

לחשבון, ומסמנת פגיעה קשה בחופש האישי.
פחדים אלה נוקבים במיוחד בבריטניה, שם אנשים מתמודדים 
עם קשיים הולכים וגוברים בגישה ושמירה על חשבונות בנק. 
למעשה אחד מכל עשרה עסקים מדווח על סגירה של חשבון 
בנק מסיבות שונות. אתגרים כאלה מעכבים בצורה דרסטית 
את השתתפותם הכלכלית של חלקים באוכלוסייה, מה שמוביל 
לקשיים כלכליים ומדגיש את האופי המהותי של הזכות לחשבון 

בנק, במיוחד בעידן של דיגיטליזציה מהירה.

פוליטיקה והון
ביטול חשבון הבנק של נייג'ל פרג', מנהיג לשעבר של מפלגת 
העצמאות בבריטניה )UKIP(, הוא מקרה המשמש תזכורת 
בולטת לכך שניתן להשתמש במדיניות ESG כדי לחנוק כל דעה 
או התנהגות אנטי ממסדית, בדומה למערכת אשראי חברתית 
סינית. הבנק טען שפרג' לא עמד בדרישות הסף שלו, אך לאחר 
בירור מכוח חוק חופש המידע הסתבר שהסיבה לביטול היתה 
דעתו הפוליטית והסיכון לתדמית הבנק. מקרים אלה מדגישים 

־את הצורך לתת דין וחשבון של מוסדות פיננסיים על החלטו
תיהם ולהבטיח כי מדיניות כזו לא תפגע בזכות האדם הבסיסית 
לגישה לשירותים בנקאיים. כשאנחנו ממשיכים לנווט במים 
הסוערים הללו, ברור שלמרות שהרפורמות שלאחר המשבר 
אולי שיפרו היבטים מסוימים של שירותים פיננסיים ויעילותם, 
הן לא השפיעו באופן משמעותי על סוגיות מערכתיות כמו סחר 

בסמים או העלמת־מס.
במקום זאת, לשינויים אלה הייתה התוצאה הבלתי מכוונת של 

־פגיעה בחירויות האישיות שלנו על ידי הדרת רבים מהמגזר הפי
ננסי, לעיתים קרובות עקב השקפות שונות או השתייכות לקבוצות 
שוליות. מסלול זה משקף באופן מבשר רעות, שהמערב צועד לכיוון 
מערכת אשראי בסגנון סיני, בה הגישה של האזרחים לשירותים 

־נקבעת על פי עמידתם בנורמות ובחוקים חברתיים. כשאנחנו הול
כים בדרך רעועה זו, חיוני לשמור על זכויותינו וחירויותינו, ולהבטיח 
שהמאבק שלנו בפשע כלכלי לא יוחלף במערכת המדכאת שלא 

במודע את ההתנגדות, ומחניקה חירויות אישיות.

תזכורת: הרקע לשינוי המדיניות
בעקבות המשבר הכלכלי העולמי ב־2008, המגזר הפיננסי היה 
עד לשינויים ססמיים בנוף הרגולטורי שלו. רפורמות מהותיות, 

 )FATCA( אשר הונחו על ידי חוק הציות למיסוי בחשבון חוץ
בשנת 2010 על ידי ממשל אובמה, שינו את הנורמות, המדיניות 
והנהלים של ענף הבנקאות. חקיקה זו חייבה מוסדות פיננסיים 
זרים לחשוף את המידע הכספי של בעלי חשבונות אמריקאים 
למס הכנסה האמריקאי )IRS(, במטרה להקטין העלמת מס 
 FATCA בחו"ל, מלחמה בטרור ופשע. למרות כוונותיה האציליות
הביאה עמה השלכות רחבות היקף לתחומי היום־יום שלנו 

והטילה ספק ביעילותה.
בלט בין ההשפעות חיזוק תקנות הלבנת הון )AML( והכרת 
הלקוח שלך )KYC(. פרוטוקולים מחמירים אלה, שנועדו ליצור 
סביבה פיננסית שקופה ואחראית יותר, נועדו להתמודד עם 
פעילויות לא חוקיות כמו הלבנת־הון והעלמת־מס. עם זאת, 
יעילותם בהשגת יעדיהם העיקריים פתוחה לשאלה, בהתחשב 
בהיעדר הפחתות משמעותיות בהעלמת מסים ובאירועי סחר 

בסמים בעקבות אכיפתם.
תוצאה עקיפה של תקנות אלו היא נטל יוצא דופן על לקוחות 
הבנקים הרגילים, ומזכירות במעט את המגבלות החמורות על 
האזרח שהטילה מערכת אשראי חברתית בסין, ניתוק או שיבוש 
פיננסי של אזרחים שאינם עומדים בסטנדרט חברתי. בעבר 

־הבנקים היו אחראים בעיקר לאימות חוקיותן של עסקאות פי
ננסיות. עם זאת, הרפורמות שלאחר המשבר העבירו את חובת 
ההוכחה ללקוחות, מה שהוביל עם השנים לשחיקת החירויות 

האישיות במגזר הפיננסי.
רשת צדק המס דיווחה כי החל משנת 2020, כ־$427 מיליארד 
מדי שנה לא ממוסים, בגין שימוש לרעה במס בינלאומי על ידי 
תאגידים רב־לאומיים ואנשים עשירים. יתר על כן, סחר הסמים 
הבלתי חוקי העולמי ממשיך, לעומת זאת, ללא הפוגה. משרד 
האו"ם לסמים ופשע )UNODC( ציין בשנת 2021 כי כמעט 275 
מיליון איש השתמשו בסמים ברחבי העולם בשנה הקודמת, 
וסימנו עלייה של 22% מאז 2010. זה מרמז שלמרות התקנות 
לבלום פעילויות לא חוקיות.•הכספיות המהודקות, טרם הושגו היעדים הרחבים המיועדים 
*אילן כהן  LLB/BA, MBA, MSc - עוסק בייעוץ כלכלי ואסטרטגי

מערכת הבנקאות 
ושאלת זכויות אדם
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 התחזית לשנה הקרובה לא נראית מעודדת 
גם בתחום הפיננסי. בחרנו להתמקד הפעם 

באזהרות ולהדליק כמה נורות אדומות 

מסלול זה משקף באופן מבשר רעות, שהמערב 
 צועד לכיוון מערכת אשראי בסגנון סיני, 

בה הגישה של האזרחים לשירותים נקבעת על פי 
עמידתם בנורמות ובחוקים חברתיים
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 פלאפל מעוז במרכז הבילויים האטרקטיבי 
של לונדון, בלב הסוהו ותיאטרוני הווסט אנד!

מעוז הפלאפל בסוהו

 פלאפל טרי כל יום • שניצל עוף עסיסי • גבינת חלומי על האש 
תוספות טחינה ירוקה, חומוס מצוין ובר סלטים: כרוב, כרוב אדום, כרובית מטוגנת, 

קוסקוס, חסה, עגבניות ומלפפונים, חמוצים, זיתים, ירקות כבושים וחלפיניו

בראנץ', צהריים וערב – לפני או אחרי הצגה

עושים גם קייטרינג למסיבות

maoz
43 Old Compton St,  
London W1D 6HG www.maozuk.com

Monday-Thursday: 11 am-1 am
Friday-Saturday: 11 am-2 am

Sunday: 11 pm-12 am
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בלונדון, ובחו"ל בכלל, התחליף לארוחת החג עם 
משפחה הוא לפתוח שולחן עם חברים טובים, או 
במקרה של משפחה מעורבת עם משפחתו של בן 
הזוג, שלעתים חוגגת אחרת ממה שאנחנו רגילים. 
החלטתי לבדוק בין מכריי, ישראלים שחיים כאן 

בלונדון, איך הם מתכוונים להסב לשולחן החג השנה.

הכירו את נגה, ניר ומיה

נגה כותבת מוסיקה לסרטים, זמרת סשנים, מדבבת וקריינית. 
.Devopsניר מהנדס תוכנה והיום מתעסק ב־

״בספטמבר הקרוב נחגוג בדיוק שש שנים פה בלונדון, אז אנחנו 
מתרגשים כפליים בתקופת החגים!״ מספרת נגה בהתרגשות. 
״מה גם, שמיה נולדה בספטמבר - בדיוק ביום ההולדת שלי - אז 

השמחה כפולה ומכופלת, ואנחנו לגמרי מוכנים לחגים״.
וואו, מזל טוב! אז איך באמת אתם מתכוונים לחגוג את כל 

השמחות השנה?
 ״אמא שלי ואחי הגיעו באוגוסט האחרון לביקור ארוך והטענו 
את אנרגיות הגעגוע והמשפחתיות טוב־טוב, כך שאנחנו נישאר 
השנה בלונדון. בד״כ אנחנו מתארחים אצל חברים ישראלים 

שהכרנו כאן, מהקהילה הישראלית".
לפחות חסכתם את שאלות ״אצל המשפחה שלי, או שלך?"

״לגמרי! אבל הכיף הוא שהחברים הם המשפחה שבחרנו לעצמנו 
כאן בלונדון. התחושה לעשות חגים כאן היא כיפית ומיוחדת, כי 
ברגע שחוזרים לארץ איכשהו חוגגים בסוף עם המשפחה, שזה 

הכי טבעי, אבל נחמד לגוון ולצאת להרפתקה".
אז איך הסדר מתנהל? כל אחד מביא משהו?

״כן, אנחנו מתחלקים בהכנת האוכל. גם יש ילדים סביב השולחן 
וזה הופך את זה לפשוט יותר. עם השנים נדלקתי על כרובית 

בתנור עם טחינה ורימונים. מומלץ!״
למה את הכי מתגעגעת בארץ?

"למשפחה, מאפיות מעולות וכמובן לקוטג׳!"
נשמע שיהיה לכם חג מדהים. אז מה אתם מאחלים לעצמכם 

לשנה החדשה?
"אנחנו מאחלים לעצמנו אושר, עושר, בריאות, שקט, הצלחה, 

הגשמה עצמית והרבה חברים טובים".

הכירו את שיר וליאו

ליאו בריטי ושיר עברה לכאן לפני כארבע שנים ללימודי תואר 
שני בעיצוב אופנה. 

"הרבה יהודים בחו״ל חוגגים את ערב החג פעמיים - אז בזכות 
ליאו אנחנו נחגוג את ערב ראש השנה ב־15 בספטמבר ושוב 
ב־16 בספטמבר. גם בפסח אנחנו קוראים את ההגדה פעמיים 

- ערב אחרי ערב!"

 החגים מתקרבים והשנה העברית החדשה מעבר לדלת. בישראל רגילים לשאול: 
איך נחגוג השנה אצל המשפחה שלי או שלך? ויש עוד משפטים מוכרים, כמו "אל תביאו 

כלום! רק תבואו". אז באמת, איך זה להיות רחוק מהמשפחה ומהבית בארץ בחגים?

להתראות בחגים!

דראל פורת

 "אנחנו מאחלים לעצמנו 
אושר, עושר, בריאות, שקט, 

הצלחה, הגשמה עצמית והרבה 
חברים טובים"

 "להמשיך לגדול יחד, לאהוב יחד ולהוות 
השראה אחד לשנייה״
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וזה לא מתיש?
״אני חושבת שזה מהמם ומאחד, זאת עוד הזדמנות לחגוג. 
זה נותן משמעות וחגיגיות, ויש זמן לשבת ולהשלים פערים 

עם כולם".
אז איך זה עובד?

"לרוב אנחנו מפצלים את שני הערבים. האחים שלי גרים בלונדון, 
והמשפחה של גיסתי מגיעה לכאן בד״כ בראש השנה. עד כה 
היינו חוגגים את ערב ראש השנה הראשון בלונדון איתם, ובבוקר 
היום השני נוסעים לחווה בקאנטרי סייד, שם בעלי הולך עם אבא 
שלו לבית הכנסת. שאר המשפחה נשארת בחווה, ליהנות, לנוח, 
וכמובן להכין את ארוחת החג )השנייה יש להזכיר!(. וככה בעצם 
יוצא שערב ראש השנה הופך למעין שלושה ימים של אווירה 

משפחתית וחגיגית יחד".
גם השנה תעשו את אותו הדבר?

"בדיוק! אבל השנה ההורים שלי מגיעים לכאן אז הם יצטרפו 
אלינו לקאנטרי סייד, לארוחת ערב חגיגית נוספת".

מה את מאחלת לכם לשנה החדשה, את יכולה לאחל כפליים...?
״להמשיך לגדול יחד, לאהוב יחד ולהוות השראה אחד לשנייה״.

הכירו את אמילי ג׳ין
אמילי ילידת לונדון ויש לה משפחה גם כאן וגם בישראל. 

"כשבגרתי עברתי לישראל לתקופה מסויימת ומאז אני על הקו. 
בארבע השנים האחרונות השתקעתי סופית בלונדון, אבל הלב 

תמיד בארץ״.
אז בעצם יש לך אופציות מרובות לחגוג את החגים, לא?

״אבא שלי נוצרי ואמא שלי יהודייה, לכן עם המשפחה אני חוגגת 
רק בארץ. אבל אני מאוד אוהבת לחגוג עם החברים, זה קליל 
ונעים. השנה עוד לא ידוע אם הם יתפזרו או יעשו את החגים 

בארץ, נחכה ונראה״.
ואם לא יצא לחגוג איתם?

"אני כנראה אכין ארוחה ואטבול תפוח בדבש, אבל אין ספק 
שאת פסח אני מתכננת לחגוג בארץ".

ראש השנה זה ממש עכשיו, לא מבאס קצת לחגוג לבד?
״מניחה שיהיה קצת מבאס, אבל בגלל שאנחנו בגולה אני לא 
ארגיש את כל האווירה כמו בארץ, שזה יתרון, ומבחינתי זה יהיה 
עוד ערב רגיל: נטפליקס, חדר כושר ולמחרת עבודה. כן, זה לא 

יהיה מיוחד כמו שהיה יכול להיות אם הייתי חוגגת עם חברים, 
אבל עוד מוקדם לדעת!״

ראש השנה זה רק ערב אחד - מה תאחלי לעצמך לשאר ימות 
השנה החדשה?

באושר, ולבחור בעצמי זוגיות אוהבת ומוקפת בכל טוב".•״אני מאחלת לעצמי שאמשיך להיות מאושרת, להקיף את עצמי 
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מאחלים לקוראי עלונדון

 שנה טובה
ומועדים לשמחה

"אני מאחלת לעצמי שאמשיך להיות מאושרת, 
להקיף את עצמי באושר, ולבחור בעצמי זוגיות 

אוהבת ומוקפת בכל טוב"



8www.alondon.net :לעדכונים שוטפים עלונדון // ראש השנה 2023

ם
קד

מ
כן 

תו

או  אם החלטתם להתגרש, 
שאתם כבר בתהליך )שאינו 
פשוט( רצוי לפעול בזהירות 
על מנת למזער טעויות. לכן 
כדאי לכם לקרוא את המאמר 

־הזה וללמוד מהטיפים שאח
לוק כאן.

טיפ 1: ההחלטה הראשונה והחשובה ביותר היא, אם 
אתם באמת רוצים להתגרש - ולמה. גירושים הם קרע 
גדול, ולפעמים ניתן לעבוד על מערכת היחסים על מנת 

לתקן במקום להרוס. 
אך עם כל הרצון הטוב, גם אם בסופו של דבר החלטתם 
לדחות את הגירושים ולתת לעצמכם הזדמנות נוספת, 
כדאי להכין את הקרקע למקרה של משבר חוזר בסופו 

־אי־אפשר יהיה להימנע מפרידה מוחלטת. הגעה לה
בנות ולהסכמות מול עורך דין תפחית את הוויכוחים 
ביניכם אם וכאשר תגיעו לנקודת אל־חזור, ותהפוך 

את הליכי הגירושים להרבה יותר מהירים ופשוטים.
כחלק מתהליך הפרידה כדאי לבקש עצת   :2 טיפ 
מומחים. פסיכולוג, למשל, יכול להעניק לכם כלים 
להתמודדות נפשית במהלך הגירושים. לעומת זאת, 
הצורך להיוועץ בחברים אינו מומלץ מבחינת ההליך 

־המשפטי. גם אם החברים עברו גירושים בעצמם, ול
טענתם מכירים את ההליך המשפטי, ההיכרות שלהם 
היא עם ההליך שהתבצע במקרה הפרטי שלהם. לא 
כל הליכי הגירושים זהים. גם אם המקרה שלכם נראה 
לכם ולחבריכם דומה, מבחינת החוק עלול להיות שוני. 
על מנת לדעת מה מצבכם המשפטי כדאי להקשיב 

לעורך דין מומחה בנושא.
אם בכל זאת החלטתם לדבר עם חברים – השתדלו 
להימנע משיחה עם חברים משותפים או בני משפחה 
)שלכם או של הצד השני(. הסיבה לכך היא שהחבר 
או בן המשפחה, גם אם לחלוטין ללא כוונה, עלול 
זוגכם  לגרום ל"טלפון שבור" - בשיחה שלו עם בן 
הוא בדרך כלל יוסיף פרשנות אישית, והנרטיב שלכם 

־עלול לצאת מכלל שליטה. מעבר לכך, לעתים העו
בדה ששיתפתם אחרים יכולה להרגיז את בן הזוג, כי 
זוגכם  ינדב פרטים שלא כדאי שבן  ייתכן שהמספר 

ידע – אפילו ללא זדון.
הדוגמא הטובה ביותר היא ש'. ש' סבל מחיכוכים עם 
אשתו לאורך זמן, והשניים היו בתהליך ייעוץ זוגי. ש' 
הגיע אלי לקבל ייעוץ חוקי על זכויותיו למקרה שהייעוץ 

־הזוגי לא יעבוד, וסיפר לי שבגד בעבר באשתו. הוא הפ
סיק את הקשר עם המאהבת ורצה לעבוד על היחסים 
עם אשתו, אשר לא היתה מודעת לרומן. הוא חשש מה 
יקרה אם תגלה, ואיך זה ישפיע על הגירושים. אמרתי 
לו שההליך המשפטי לא יושפע, היות ובגידה במשפט 
האנגלי לא מהווה גורם משפיע בחלוקת רכוש כמו 
בבית משפט ישראלי. יחד עם זאת ייעצתי לו לא לספר 

על כך לאף אחד.
־לאחר שבועיים חזר אלי ש' עם מכתב מעורך דין, שמו

דיע לו על התחלת הליך גירושים. מסתבר שש' שיתף 

ברומן חבר טוב, ולא תאר לעצמו שהוא יעביר את 
המידע הלאה. אך לעתים המציאות שונה מהציפיות. 
החבר החליט שש' לא בסדר ש"לא שם את הקלפים 
על השולחן", וסיפר לאשתו של ש'. בשלב זה היא כבר 

לא הייתה מעוניינת בהמשך הייעוץ הזוגי. 
טיפ 3: גם אם למרות כל המאמצים הנסיבות מובילות 
אתכם לגירושים, עצרו רגע וחשבו איך יראו חייכם ביום 
שאחרי. אני לא מתכוונת להפחיד אף אחד, אבל קחו 
בחשבון שהדרך שאתם יוצאים אליה )הליך הגירושים 
עצמו( תגיע לקִצה בשלב זה או אחר, וחייכם ישתנו 
מאוד לעומת אלה שאתם רגילים אליהם. חשוב לדעת 
איך אתם רוצים לחיות בעתיד – וככל שתדייקו בציפיות, 
תעשו לעצמכם טובה גדולה יותר. כמובן שאי אפשר 
לחזות את הכל )לדוגמא עם כמה כסף בדיוק תחיו עד 
הפני האחרון(, אבל זה חשוב היות וכאשר אתם באים 
לעורך דין המידע יעזור לו לדעת איזה מהלך גירושים 
יתאים למקרה שלכם ולמה שאתם רוצים. סיבה שנייה 
היא שתכנון מוקדם יעזור לכם להוריד את רמת הפחד 

שמלווה לעיתים קרובות את הליך הגירושים.
טיפ 4: קחו חופש. לעיתים קרובות כאשר אתם מוציאים 
יותר  יום־יומיים עם בן הזוג, קל  את עצמכם מחיים 
לקבל החלטות אובייקטיביות וגם לתכנן את העתיד. 

כאן אתן את הדוגמא של א'. בעלה של א' ביקש לשבת 
איתה לקפה ואז הסביר לה שהחליט להתגרש. הוא 
רצה לעשות את זה בצורה יפה ומכובדת, ולדאוג לה 
אפילו לאחר הגירושים. המלצתי לה לצאת לסוף שבוע 
של מנוחה ולחשוב מה היתה רוצה לקבל כדי לעמוד 
בכבוד על הרגליים לאחר הגירושים. הסברתי שלאחר 
20 שנה של חיים משותפים לא פשוט להחליט מה 
Airbnb, בישלה לעצמה,  בדיוק תצטרך. א' לקחה 
יצאה לטיולים, פגשה חברה, וכשחזרה אמרה לי – אין 
סיבה שהחיים שלי לא יראו ככה – הילדים כבר גדולים, 
ובעלי יכול לשלם מזונות ולעזור לי לקנות בית כדי לחיות 
בשקט ובלעדיו. היא אמרה לי בדיוק מה החליטה בינה 
ובין עצמה ומה היא צריכה, והגענו להבנה עם בעלה 
שבסופה חתמו השניים על הסכם גירושין. התהליך 
יכול היה להיות הרבה יותר "קרבי" אם א' לא היתה 

מאחלת לכם שנה טובה ושקטה וחג שמח!•מקבלת את ההחלטות בשלווה. 

Glaser Jones Law*Kensington High Street, W8 4SG 96
07875-337-350 / 020-7993-7173
shlomit@glaserjoneslaw.co.uk

השנה החדשה היא סימן 
להתחלות. אבל מדוע תהליך 

פרידה מעורר בנו דווקא רגשות 
של אבל ואובדן, ולא של הזדמנות 

לפתוח דף חדש וטוב יותר?

"גם אם למרות כל המאמצים הנסיבות מובילות אתכם 
לגירושים, עצרו רגע וחשבו איך יראו חייכם ביום שאחרי. קחו 
בחשבון שהדרך שאתם יוצאים אליה תגיע לקִצה בשלב זה או 
אחר, וחייכם ישתנו מאוד לעומת אלה שאתם רגילים אליהם"

שלומית גלזר ג'ונס // חוק ומשפט

לעשות 
החלטות 

נכונות

mailto:shlomit@glaserjoneslaw.co.uk
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ם
קד

מ
תוכן 

העדכון החשוב והמשמעותי 
־ביותר לפורום הזה הוא הע

לייה החדה בתעריפי הוויזות! 
עלייה של 15-20% בתעריפי 

־הוויזה ועלייה חדה ביותר בת
 .IHS - שלומי הביטוח בריאות
לשנה  מ־£624  יעלה  המחיר 
ל־£1035 לשנה. נכון לזמן כתיבת הטור הזה העלייה 

טרם נכנסה לתוקף. 

שינויים לאזרחי אירופה מחזיקי 
EUSS אשרות

1. החל מספטמבר 2023 יינתנו אוטומטית הארכות 
קיבל תושבות קבע  לא  למי שעדיין  של שנתיים 
-  סטלד סטטוס. השינוי התקבל בעקבות פסק־דין 
של בית משפט גבוה שהצהיר שמדיניות ההום־אופיס 
כי מעמד פרי־סטלד פוקע אם  עד כה, הקובעת 
המחזיק בו לא משדרגו למעמד סטלד, היא בניגוד 
להסכם היציאה של הממלכה מהאיחוד. זה כמובן 
שינוי חשוב במיוחד לאנשים ששהו מחוץ לממלכה 

יותר מהזמן המותר.
בנוסף, הודיע ההום־אופיס שהחל מ־2024 אלה   .2

־המחזיקים במעמד פרי־סטלד ישודרגו באופן אוטומ
טי לסטלד אם הרישומים של הרשויות מצביעים על 
כך שהם זכאים. איך יעשה התהליך הלכה למעשה, 

טרם פורסם.
3. ההגדרה של "קרוב משפחה תלוי" הורחבה, ועכשיו 
כוללת גם ילד בוגר של בן־זוג אזרח האיחוד, אם בעבר 

הוכר ככזה.
4. סגירת מסלול Surinder Singh - משמעותה שאזרח 
בריטי שגר באחת ממדינות האיחוד אינו רשאי לחזור 
לממלכה באותם התנאים של אזרח אירופה שנהנה 
מחופש התנועה. האזרח החוזר ובן משפחתו יצטרכו 
 Spouse/Unmarried( להגיש בקשה לוויזת בן־זוג

.)Partner Visa

שינויים הקשורים לוויזת סטודנט
אלה השינויים הדרקוניים ביותר בסבב השינויים 

הזה!
1. סטודנטים בקורסים המתחילים בינואר 2024 יוכלו 
להביא בני משפחה רק אם התקבלו לתואר דוקטורט, 
הסמכה נוספת לדוקטורט, או לתואר מתקדם מבוסס 
יוכלו  מחקר. בני משפחה שכבר נמצאים בממלכה 

כמובן להאריך את שהותם.
2. סטודנט שהגיע לממלכה ולא סיים את התואר, לא 
יוכל להגיש בקשה מתוך הממלכה למסלולים הבאים:

 •Global talent
 •Scale up
 •Innovator
 •  Expansion worker
 • Temporary worker

לגבי Skilled Worker הקורס לא צריך להסתיים, אבל 
חייב להיות ספק שיש לו רקורד של עמידה בדרישות. 
Shortage Occupation - מקצועות בגינם ניתן   .3
לקבל ויזת עבודה בתנאים יותר קלים למעסיק - נוספו 

לרשימה כל מקצועות ענף הבנייה.

בקשת פליטות
הורחבו הסיבות בגינן ההום־אופיס יכול להתייחס   .1
לבקשת פליטות כמבוטלת או כנטושה. בעבר, אם 
מבקש המקלט היה יוצא מהממלכה ללא אישור, לא 
מילא שאלון שנשלח אליו כחלק מהתהליך, או לא 
הגיע לראיון ללא סיבה מוצדקת, כל אלא בדרך כלל 
גררו ביטול של בקשת המקלט. השינויים כוללים סיבות 
נוספות לביטול הבקשה: אי שמירה על קשר, אי מסירת 
פרטי התקשרות להום־אופיס, או אי התייצבות לדיווח 

בזמנים שנקבעו על ידי ההום־אופיס.
2. בסמוך, הוסף שינוי מבורך: ביטול ההבחנה בין פליטי 
קבוצה 1 לקבוצה 2. אבחנה זו היתה בין פליטים שנכנסו 
ויזה לחמש שנים, לבין  באופן חוקי לממלכה וקיבלו 
פליטים שנכנסו באופן לא חוקי וקיבלו ויזה ראשונית 
ל־30 חודשים בלבד. ויזה קצרת תוקף זו יצרה עומס 

על הרשויות, שגם ככה קורסות תחת עומס הבקשות. 
30 חודשים תעודכן אוטו־ מטית על ידי הרשויות. • בעקבות העדכון אשרה של

 סוליסיטור, מתמחה בהגירה לממלכה, *אפרת שמש אידלסון –
Branch Austin McCormick LLP

es@branchaustinmccormick.com
branchaustinmccormick.com

אפרת שמש אידלסון // הגירה

שינויים משמעותיים 
בחוקי ההגירה

 החל מספטמבר 2023 יינתנו אוטומטית הארכות של שנתיים 
למי שעדיין לא קיבל תושבות קבע - סטלד סטטוס. השינוי 

התקבל בעקבות פסק־דין שהצהיר כי מדיניות ההום־אופיס עד 
כה היא בניגוד להסכם היציאה של הממלכה מהאיחוד

ליקטתי עבורכם את העדכונים שערך ההום־אופיס )משרד הפנים הבריטי( 
 בחוקי ההגירה, ושחלקם כבר נכנסו לתוקף בחודש יולי. פה תמצאו 

את השינויים העיקריים והחשובים ביותר לקוראי עלונדון
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"חשוב לנו שהילדים יתאקלמו מהר ושתהיה להם 
נחיתה רכה" - כך מתחילה כל שיחת היכרות או הודעה 

־שאני מקבלת מהורים לפני הרילוקיישן לממלכה. הצו
רך לגונן על הילדים מול אתגרי המעבר מובנת לחלוטין 
ואין הורה שלא יזדהה אתו. לפני שנת הלימודים שווה 

ללמוד ולהבין כיצד פועלת מערכת החינוך הציבורית בבריטניה.
State School( והמ־ )המערכת הציבורית נקראת סטייט סקול 
ערכת הפרטית נקראת פבליק סקול )Public School(. כדאי 
לדעת ששנת הלימודים לא מתחילה כמו בארץ ב־1 לספטמבר; 

־היא נפתחת במהלך השבוע הראשון לספטמבר, והרישום למס
גרות החינוך אינו אוטומטי. על מנת להירשם אתם חייבים כתובת 
מגורים קבועה )לא אייר בי אנד בי/סבלט(  ולפתוח חשבון בעירייה. 

שימו לב לתאריכים
ישנם שני תאריכים חשובים לרישום מקדים; לשנת הרספשן 
)Reception( - כיתה המקבילה לגן חובה בארץ שזו גם השנה 
 Catchment( הראשונה בבית־הספר - צריך לגור באזור הרישום
Area( של בית הספר בו אתם מעוניינים ולבצע רישום אונליין 

עד 15 בינואר שלפני שנת הלימודים דרך העירייה.
Year 7 - המ־  תאריך רשמי נוסף שצריך להכיר, הוא לרישום עבור

קבילה לכיתה ז' )חטיבת ביניים( וגם פה צריך לגור באזור הרישום 
ולבצע אותו עד 31 באוקטובר בשנה שלפני שנת הלימודים.

רישום שאינו מתבצע עבור קבוצות גיל אלו בלבד ועד הדדליין 
 In( נחשב רישום תוך שנתי ,)שני התנאים האלו חייבים להתקיים(
Year Admission( והקבלה לבית הספר היא על תקן מקום פנוי.

בשונה מישראל, השנתון לפי גילאים מתחיל ב־1 לספטמבר ונגמר 
ב־31 באוגוסט. ילד ייכנס לשנת הרספשן בשנת הלימודים בה 
יחגוג חמש. לדוגמא - ילדה שנולדה ב־1.11.20 תיכנס לרספשן 
2025. הרישום  15 בינואר  2025 והרישום יהיה עד  בספטמבר 
שלה ל־Y7 ובהתאמה, עד 31 באוקטובר 2031 לשנת הלימודים 

שתחל בספטמבר 2032.
באופן כללי מערכת החינוך היא איכותית ועם סטנדרט גבוה. 
כדי לבחור בתי־ספר מומלצים באזורכם תוכלו להיעזר במערכת 
הפיקוח שנקראת Ofsted. באתר שלהם תמצאו דוחות פיקוח 
ודירוג בתי־הספר. באתר ניתן גם להכניס את איזור המגורים 
ולחפש את מסגרות החינוך באיזור בו אתם בוחרים לגור ולסנן 
לפי קטגוריית מסגרת החינוך )גן / יסודי / חטיבה-תיכון(. הדירוג 
הגבוה הוא מצוין )Outstanding( ואחריו טוב )Good(. דירוגים 
נוספים: טעון שיפור )Requires Improvement( או בלתי הולם 
)Inadequate(, והדוחות יראו על מה ירדו נקודות. לפעמים 

ההבדל בין מצוין לטוב הוא מינורי.
מערכת הפיקוח מפקחת גם על גני ילדים )Nursery(, נני 
)Nanny( ומשפחתונים )Child Minders(. לא הייתי ממליצה 
לעבוד עם נני או משפחתון שאינם מפוקחים על ידיהם. הרישום 

־למסגרות החינוך הרך הן פרטיות, ועל כן הרישום הוא אינדיבי
דואלי ופתוח לאורך השנה.

עקב שחיקת שכר המורים, בשנה שעברה היו עשרה ימים בהם 
התקיימה שביתת מורים. שביתות אינן דבר שבשגרה ואין איום 
על פתיחת שנת הלימודים כמו בארץ, אבל נקווה שיגיעו להסכמי 
שכר נאותים בתקופה הקרובה כדי שלא יהיו שביתות נוספות.

כמה זה עולה לנו
החינוך הציבורי הוא חינם למעט עלות של תלבושת אחידה )אם 
קיימת(, בגדים לשיעור ספורט ולגילאים מסויימים אם אוכלים 
ארוחות חמות בבי"ס )Hot Dinner(. מימון מלא לארוחות יש 
מגיל רספשן עד Y2 והחל מ־Y3 ניתן לשלם כ־£2 לארוחה ליום.
דברים שלא תראו פה הם שוק ספרים יד־שניה ומבחר ציוד 
בית־ספר ממותג, מאחר שהילדים מקבלים מבית־הספר את 
כל מה שהם צריכים, כולל חוברות עבודה וכלי כתיבה אותם הם 

משאירים בכיתה כל יום. המשמעות היא שאתם יכולים להגיד ביי 
לסחיבת ספרים הביתה ולהכנת שיעורים, כי הכל נשאר בבית־ 
הספר. ב"סקונדרי סקול" הילדים מקבלים חוברות עבודה וספרים 
מבית־הספר )חלקם בחינם וחלקם בתשלום סמלי( ועליהם 
להביא קלמר עם ציוד בסיסי. עלויות נוספות יכולות להיות סביב 
טיולים או הופעות, וגם אז מדובר בבקשה ולא דרישה על מנת 
לעזור לכסות את העלויות הגבוהות, וכדי לאפשר לילדים מבתים 
מעוטי יכולת להשתתף. בבתי ספר־יהודים )state( יש בקשה 

לתשלום וולנטרי והוא מגיע לכ־£1800 לילד לשנה.

ידיעת השפה
־באנגליה קיימת מערכת תמיכה בילדים )והורים( שאינם דו

 English as Second( ESL ברים אנגלית. המערכת נקראת
Language(, והיא תוכנית לימודים מוסדרת עבור מורים, שבה 

־הם עוברים הדרכה לתמיכה והקניית כישורי שפה לילדים שאנ
גלית אינה שפת־האם שלהם. בסופו של דבר כולם מדביקים את 
הפער, לרוב במהלך פחות משנת לימודים אחת. עבור בני עשרה 
תהליך רכישת השפה עשויה לארוך זמן רב יותר ולהיות מאתגר 
יותר )זה גם ככה המצב הקבוע שלהם לא?!(, וההתאקלמות 
 עשויה לקחת גם כשנתיים )תקופת זמן אופיינית גם למבוגרים(.

אגב, אין בבריטניה מענה ותמיכה לילדים עם צרכים מיוחדים כמו 
גוריה הזו אני ממליצה על יעוץ פרטני כדי להבין מהן האופציות. •־בישראל, מהרגע הראשון ואולי גם בכלל. אם ילדיכם נמצאים בקט

תמיכה לאנשים פרטיים ולחברות.*דנה אבן חן - יועצת ברילוקיישן לאנגליה ושירותי 
פייסבוק:

https://www.facebook.com/groups/ukrelocation
דף עסקי:

https://www.facebook.com/EasyLandOn
ווטסאפ: 

+44-7754-421-876

כיצד עובדת מערכת החינוך האנגלית ולְמה כדאי לשים לב כשאתם 
ברילוקיישן עם ילדים, שאמורים להשתלב במערכת החינוך הפורמלית. 
טיפים שווים להתמודדות קלה במעבר - עם פחות רגשות אשם להורים

ילדים במעבר

דנה אבן חן // רילוקיישן

דברים שלא תראו פה הם שוק ספרים יד־שנייה 
ומבחר ציוד בית־ספר ממותג, מאחר שהילדים 
מקבלים מבית הספר את כל מה שהם צריכים, 

כולל חוברות עבודה וכלי כתיבה

מוכנים לפתיחת 
השנה החדשה ללא 

דןשביתת מורים
קז

ר 
פל

ש
מי 

ת
ם: 

לו
צי

https://reports.ofsted.gov.uk/
https://www.facebook.com/groups/ukrelocation
https://www.facebook.com/EasyLandOn
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 מועדון הקהילה הישראלית בבריטניה 
מאחל לכולם שנה טובה וגמר חתימה טובה.

מקווים לראותכם במועדון!
www.ibc.london • hamoadon@ibc.london

המועדון, שחגג השנה 25 שנים להקמתו, התחיל 
בתהליך ההתחדשות כבר בשלהי הקורונה כשחזרנו 
להיפגש פנים מול פנים. אולם במהלך השנה וחצי 

־האחרונות התחדד הצורך בלהפוך אותו ממועדון אק
סקלוסיבי למרכז קהילתי אינקלוסיבי שיוכל להכיל 
חתך רחב ומייצג של אוכלוסיית הישראלים שמחפשת 

־קשר ואינטראקציה המתאימה לכולם, לא רק לבע
לי עסקים. המועדון לפיכך ממתג את עצמו מחדש 
וייקרא מעתה "מועדון קהילת הישראלים בבריטניה" 
  .IBC – Israelis Building a Community :ובאנגלית
עם הקמתו, מטרת המועדון היתה לקיים מפגשים 
בעברית שישמרו את הזיקה לארץ ובשעות חירום 
יהווה מנוף לגיוס הקהילה הישראלית. במהלך השנים 
ובעידן האינטרנט, נוצרו צרכים אחרים בקרב הקהילה 
הישראלית הצומחת בבריטניה, ובעידן שבו הכל יותר 
נגיש ברשתות חברתיות, ערוצי מידע, טיסות זמינות 

ועוד, נדרש שינוי. 
אורית אייל־פייביש, המתגוררת בבריטניה תקופה ארוכה 

־ועוסקת בניהול חברות בתחום הלוגיסטיקה והטכנו
לוגיה לקחה על עצמה את האתגר לחולל את השינוי. 
בחודש שעבר היא מונתה למנהלת המועדון החדשה. 
״ההיכרות שלי עם המועדון החלה לפני קרוב ל־20 
שנה", מספרת אורית. "באותם ימים המועדון היווה 
מקום מפגש בעיקר לאנשי עסקים – אותם ישראלים 
שהגיעו לבריטניה בשנות ה־90 ועשו את מרבית כספם 
בעולמות הנדל״ן, ההייטק ותחומי יזמות שונים. מזה 

־תקופה אנחנו במועדון מבינים שפרופיל הקהילה והצ
רכים השתנו. מטבע האדם, הוא כזה שהוא מחפש את 
קירבתם של אלו שאיתם יש לו במשותף, ולנו הישראלים 

־שחיים פה יש הרבה במשותף. למרות שתקופת הקורו
נה מאחורינו, למדנו ממנה רבות על הצורך במפגשים 
פנים־מול־פנים. גם סביבת העבודה ההיברידית יצרה 
כמיהה מחודשת לקהילה, לאינטראקציה, להיכרות, 
לנטוורקינג, לצאת, ל'התלבש יפה', להיות עם חברים 
ולנהל שיחה על דברים מוכרים, אבל גם ללמוד דברים 

חדשים".
במהלך הפעילות שלה בקהילה בשנים האחרונות אורית 
נחשפה לישראלים מוכשרים באינספור תחומים. ״יהיו 
הסיבות שהביאו אותנו לבנות חיים בבריטניה אשר יהיו 
- כולם, אבל כולם, כמהים למידה של אינטראקציה עם 

חברי קהילה נוספים ובעברית", היא אומרת.
ספרי לנו על השינוי שעובר המועדון

"החזון הוא להפוך את המועדון לפלטפורמה מרכזית 
עבור כל הישראלים בבריטניה. פלטפורמה שתאפשר 

־חשיפה והיכרות, תפתח פתח להזדמנויות, מעין קת
דרה של ישראלים שבאים להיפגש, לשוחח, לראות  
ולשתף, ולמספר פעמים בשנה, להרגיש ממש בבית. 
במתכונתו החדשה מועדון קהילת הישראלים פונה 
לקשת רחבה של חברים חדשים ובנוסף לאנשי הטק, 
הפיננסים והנדל״ן, פותח את דלתותיו לאומנים, יוצרים, 
סופרים, אנשי אקדמיה, מחנכים, רופאים, מסעדנים, 
נותני שירותים, יזמים, אסתטיקה, מוסיקאים, סטודנטים 

וגם נשים... יש המון נשים מוכשרות בקהילה".

ומה בתוכנית? 
12 חודשי הפעילות שיפת־ ־"השמיים הם הגבול. ל
חו ב־25 באוקטובר אחרי חופשות החגים, מתוכננות 
פעילויות שונות ומגוונות: מפגש עם סופרים ישראלים 
מהארץ ומהקהילה, הרצאות בנושאי בינה מלאכותית, 
'יריד' אומנים,  אינטליגנציה רגשית במקום העבודה, 
אקטואליה, שיווק כלכלי, יישומים של טכנולוגיות חלל 
בחיי היומיום, בריאות, יזמות, הרצאה מרתקת בנושא 

שבויי צה״ל ועוד".
כיצד אתם פועלים? 

"בחודשיים האחרונים הצטרפו למועדון עשרות חברים 

והוא בתהליך של מציאת מקום נוח למפגשים בצפון 
מערב לונדון שיהפוך לבית המועדון הקבוע. כמו כן 
וכמצופה ממועדון חברתי קהילתי, אנו מקווים לייצר 
בקהילה מזה שנים רבות". •שיתופי פעולה משמעותיים עם גופים נוספים הפועלים 

 לפרטים בנוגע להצטרפות צרו קשר במייל: 
hamoadon@ibc.london

www.ibc.london
מקומות בלבד למצטרפים חדשים. *בשלב זה ועקב ההיענות הגבוהה נותרו 20 

ענת קורן

ם
קד

מ
כן 

תו

 IBC מועדון העסקים הישראלי – לונדון שומר על ראשי התיבות באנגלית 
אולם הופך ממועדון המיועד בעיקר לתמיכה באנשי עסקים, למרכז קהילתי תוסס 

Israelis Building a Community - ובועט לישראלים תחת השם החדש

שנה חדשה, פריחה מחודשת

 ״יהיו הסיבות שהביאו אותנו 
לבנות חיים בבריטניה אשר 

יהיו - כולם, אבל כולם, כמהים 
למידה של אינטראקציה עם 

חברי קהילה נוספים ובעברית"

כמיהה לאינטראקציה עם חברי קהילה בעברית. 
אירוע נטוורקינג מודרך. צילום: דאג דאלגליש

אורית אייל־פייביש. מבחינתה, השמיים הם הגבול
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Isaac.cohen@cohen-accountants.co.uk
טלפון: 020-8203-6323 • פקס: 020-8202-4275 • נייד: 07956-260-197

129 Station Road, Hendon, London NW4 4NJ

 • דוברי עברית

 • הנהלת וראיית חשבון

 • החזרי מס ומע״מ

 • תלושי משכורת

 • הקמת חברות

• יעוץ עסקי ופיננסי

פגישה ראשונה חינם:
icohen58@yahoo.com

לכל לקוחותינו ולקוראי עלונדון, 

יום עצמאות שמח!

 • דוברי עברית

 • הנהלת וראיית חשבון

 • החזרי מס ומע״מ

 • תלושי משכורת

 • הקמת חברות

• יעוץ עסקי ופיננסי

פגישה ראשונה חינם:
icohen58@yahoo.com

לכל לקוחותינו ולקוראי עלונדון, 

שנה טובה ומתוקה!

Isaac.cohen@cohen-accountants.co.uk

•
טלפון: 020-8203-6323

 פקס: 020-8202-4275

נייד: 07956-260-197

•
129 Station Road, Hendon

London NW4 4NJ

שנה טובה לכל לקוחותינו

1285a Finchley Rd. 
London NW11 0BH

Tel:  
020-8458-6037

1285a Finchley Rd. 
London NW11 0BH

Tel:  
020-8458-6037
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JW3 שוכן במבנה מודרני במקום מרכזי על  מרכז 
פינצ'לי רואד בהמפסטד. אם עדיין לא נחשפתם אליו, 
שווה להציץ בלוח התוכניות ולבחור לבקר באירוע שווה 

־בעל צביון תרבותי. תוכלו ליהנות משפע אדיר של אירו
עים, מופעים ופעילויות למבוגרים וגם לילדים. המקום 
הוא בית לקהילה היהודית בלונדון, והוא ידוע כ"מרכז 
תרבות קהילתי". שמחתי על ההזדמנות לשוחח עם 
ריימונד סימונסון, המנכ"ל שעומד בראש צוות צעיר 
ובועט, לרגל חגיגות העשור להקמת ה־JW3 ולקראת 

העשור הבא.
ספר לנו מי הגה את הרעיון וכיצד הכל התחיל?

"JW3 הוא פרי יוזמתה של דיים ויויאן דאפילד, והוקם 
20 שנה. דאפי־  במימון קרן כלור־דאפילד לפני כמעט
לד ביקרה במרכזי הקהילה היהודית בארצות־הברית 
ונדהמה מהפער בין מה שהיה זמין אז בבריטניה למה 

־שראתה וחוותה שם. ראשית, היא ראתה בניינים מרשי
מים באיכות גבוהה. אנחנו יודעים שמתקנים איכותיים 
נותנים לצוות השראה ליצור אירועים ברמה גבוהה 
ומושכים יותר אנשים להגיע. שנית, היא ראתה סוגים 
שונים של יהודים מגיעים לאותם המרכזים. אין הרבה 
מרחבים בכלל בקהילה שלנו שמאגדים מגוון רחב של 
יהודים בכל ימות השנה – על פני הקשת הפוליטית 
והעדתית, אשכנזים/ספרדים, גייז/סטרייטים, צעירים/
מבוגרים, דתיים/חילונים, דוברי אנגלית/עברית/רוסית/

צרפתית, ציונים/לא ציונים וכו'.
"עוד דבר שהיא שמה לב אליו, הוא שלמרכזים בארה״ב 
הגיעו גם לא־יהודים שהשתתפו בפעילויות השונות לצד 
יהודים. גם זה לא משהו שהיינו רגילים אליו בקהילה 
היהודית בבריטניה, בה רוב המרחבים הקהילתיים 
היהודיים היו בתי כנסת, בתי ספר יהודיים ובתי אבות 
שמיועדים רק ליהודים. הרעיון של פתיחת המרכז גם 
לאנשים מחוץ לקהילה היהודית, שיגיעו ויטעמו מהחיים 

והתרבות היהודית, היה מרגש מאוד".

מחזון להקמה
מתי נפתח המרכז?

"המרכז נפתח באוקטובר 2013. במקור, היו לנו שאיפות 
500 אנשים בכל שבוע, אבל כבר מה־ ־צנועות, ציפינו לכ

שנה הראשונה קיבלנו את פניהם של בין 2,000 ל־2,500 
אנשים מידי שבוע שנהנו מסרטים באולם הקולנוע 
והצגות תיאטרון, מסיבות יום העצמאות ועוד. רשימת 
האירועים הייתה מגוונת כמו האנשים שהשתתפו בה".

איך הגעת לתפקיד המנכ"ל? 
"הקריירה שלי הייתה תמיד כרוכה בעבודה בתחום 
החינוך היהודי הבלתי פורמלי, עם הקהילה ועם נוער. 
במסגרת שלבי ההכנה להקמה צורפתי לארגון החדש, 
JCC for London' – בתחילה בתפ־ 'שנקרא בתחילה 

קיד התנדבותי בחבר היועצים של התוכנית. התרגשתי 
ממה שהארגון יכול לתת לקהילה היהודית בבריטניה, 
ורציתי לתרום את חלקי ולעזור בהקמתו. לא יכולתי 
לנחש אז שאהיה המנכ"ל הראשון של JW3 כשהמרכז 
יפתח. הייתי מופתע ונרגש מההזדמנות להיות שותף 
ולעצב את מה ש־JW3 עתיד להיות, וכשנפתח קיבלתי 

את המפתחות כדי להפוך אותו לבית לכל הקהילה".
במה כרוך התפקיד?

"בכל התפקידים הקודמים שלי, שחולקים היבטים 
משותפים - עבודה עם הקהילה, יצירת חוויות יהודיות 

־מרתקות וחיוביות; חיזוק זהויות; ופיתוח קהילות תו
ססות, מעולם לא היה ארגון שבו יכולתי לעשות את כל 
אלה בקנה מידה שמאפשר ה־JW3, ולהשפיע על חייהם 
של אלפי אנשים מדי שנה. זו זכות אמיתית שאני לא 

לוקח בקלות. אני כל כך בר מזל שיש לנו צוות מדהים 
של אנשי מקצוע יצירתיים, מסורים וחרוצים, ומתנדבים 
מחויבים, הנתמכים על ידי נאמנים מדהימים, שכולם 

משתפים פעולה כדי לגרום לקסם לקרות".
ואיך השפיעה עליכם הקורונה?

"בתחילת שנת 2020, כמו כל מבני התרבות האחרים, 
נאלצנו לסגור את הדלתות בגלל הקורונה. העבודה 
שלנו לא פסקה, העברנו חלק גדול מהתוכניות שלנו 
לאינטרנט, והגענו לאלפים רבים של אנשים מדי שבוע, 
מכל רחבי בריטניה ואפילו מעבר לים. פתחנו גם בנק 
מזון, שממשיך עד היום, ותומך ביותר מ־200 משפחות 

־מקומיות בשבוע עם חבילות מזון וארוחות חמות. המ
תנדבים המדהימים שלנו מיינו, ארזו והעבירו למעלה 
מ־350,000 ארוחות מזון למשפחות מקומיות בשלוש 
השנים האחרונות. מאז הפתיחה המחודשת, אנחנו 
מארגנים מאות אירועים מדי שבוע, והקהל שלנו מתחיל 
לחזור, מחזיר את הבאזז ומבטיח את המשך הקהילה, 

השיח היהודי והתרבות ש־ JW3 נודע בהם".
תן לנו קצת ספוילרים, לאילו פעילויות ואירועים נוכל 

לצפות השנה? 
־“בדצמבר הקרוב אנחנו מארחים את הפנטומימה הרא

שונה שלנו; מסורת חורף בריטית מאוד עם טוויסט 
יהודי. אי אפשר לומר חורף בבריטניה בלי פנטומימה, 

־שזה סממן 'כריסמסי' מאוד, וזו הסיבה שהרבה משפ
חות יהודיות נוטות להימנע ממנה. זו הפעם הראשונה 
בבריטניה שמישהו יוצר 'פנטו' עם ניחוח יהודי אמיתי 
והומור יהודי. זה יהיה כיף ענק לכל המשפחה ולא 

כדאי לפספס.
"אנחנו גם מתחילים מספר תוכניות חודשיות מרגשות 
חדשות, כולל מועדון קומדיה, למי שמחפש בילוי לילי 
מצחיק, כמו גם סדרת מוזיקה קלאסית, בהשתתפות 
כמה מטובי המבצעים בעולם מהעולם הקלאסי ועוד.
"וכמובן, אירועי השפה העברית הקבועים שלנו עדיין 
מתקיימים, פסטיבל הטלוויזיה והקולנוע הישראלי 

ומסיבות בחגים.
"יש לנו תוכניות נוספות גם לישראלים שאני עדיין לא 
יכול לגלות, אבל צפו לאירועים מרגשים, מיוחדים 

ומעניינים בשנה הקרובה".
מה התוכניות לעשור הבא? 

"בנוסף להרבה תוכניות ואירועים גדולים ונועזים יותר, 
ננסה להנגיש את JW3 ליותר אנשים, בין אם זה לגרום 

־להם להגיע לבניין עצמו, או על ידי מציאת דרכים חד
שניות לקחת את JW3 אליהם. ואם עדיין לא עשיתם 
את כל המידע".•זאת זה הזמן להצטרף לרשימת התפוצה שלנו ולקבל 

 www.jw3.org.uk*

חג העשור

כרמל פרג'י

ם
קד

מ
כן 

תו

 JW3אחרי עשר שנות פעילות תרבותית ענפה מעל ומעבר למצופה ב־ 
המנכ"ל ריימונד סימונסון חוכך את ידיו בהנאה ומשתף את קוראי עלונדון ברזי המקום, 

בהצלחתו, ובתוכניות העתידיות של מרכז התרבות היהודי היחיד מסוגו בלונדון

"אני כל כך בר מזל שיש לנו 
צוות מדהים של אנשי מקצוע 

יצירתיים, מסורים וחרוצים, 
ומתנדבים מחויבים, הנתמכים 

על ידי נאמנים מדהימים, 
שכולם משתפים פעולה כדי 

לגרום לקסם לקרות"

המלך צ'ארלס ה־3 חוגג עם הקהילה היהודית בביקור במרכז בדצמבר 2022

ריימונד סימונסון עם הקומיקאי מייקל פיילין 
בארוחת הגאלה ב־2017
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שנה טובה 
וחג שמח!

הבית הישראלי של משרד העלייה והקליטה מאחל לכם

סרקו ומצאו את הבית הישראלי הקרוב אליכם

שנה טובה 
וחג שמח,

מצוות סרט

 16-24.5.2024 נתראה בסרט בריטניה 
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חשבון הנפש שעורכים כולנו עם בוא השנה החדשה, מקבל סיבה לאופטימיות 
בזכות גרעיני הפרי האדום עם הכתר לראשו

לקראת פסח אנו מבריקים את ביתנו, ובהתקרב ראש 
השנה אנו מזככים את נפשנו. תחושות ההחמצה 
צפות להן באותם רגעים של חשבון נפש וסיכומה של 
שנה אל מול האתגרים של משמעות החיים ברמה 
האישית בין האדם לחברו ולבוראו. האם עטפתי 
השנה את משפחתי וסביבתי הקרובה והרחוקה 
באנרגיות חיוביות ונסכתי בהם אור וחום של טוב 
וחסד, קדושה ותקווה. האם הייתי מחובר דיו לערכי 
מסורת ישראל השזורים בהוויתנו מזה שלושת אלפים 
ושלוש מאות שנה מעת היותנו לעם במתן־תורה, 

ואף הקרנתי מהם הלאה.

הערך האמיתי
הרימון שאת גרעיניו האדמדמים אנו אוכלים בחגיגת 
ראש השנה נותן מענה אופטימי לכל החפץ להטיב את 
דרכיו. הוא פרי יחודי שכולו מורכב מאין ספור גרעינים 
קטנים אך לכל אחד מהם יש ''בשר'' וטעם. לכל מצווה 
ומעשה טוב - ולו הקטן ביותר - שאנו מיישמים במהלך 
השנה יש את העוצמה שלו, והוא הופך לעוד חוליה 
מהמארג של הפרי. לכך נאמר בתלמוד שהרימון מסמל 
שאפילו הריקנים שבישראל מלאים מצוות כרימון. 
הבורא מחשיב ומצרף את המעשים הקטנים ומעריך 
את האדם לפי כל פעולה חיובית עליה עמל במהלך 

השנה. אין הוא מביט על הגרעין הקטן אלא על מכלול 
גרעיני הטעם שיוצרים ביחד את הרימון המהודר עם 

כתר לראשו.

קולות של תקווה
את תחתית מעילו המהודר של הכהן הגדול עיטרו 
פעמוני רימונים. אלו השמיעו צלילים בעת שהכהן 

היה מתקרב אל הקודש בבית המקדש.  צלילי 
פעמוני הרימון מסמלים את האדם הנמצא 
בהתעוררות פנימית לעשייה חיובית ותיקון אישי 
ופועל מתוך אנרגיה והתלהבות סוחפת ורועשת. 
הכהן המייצג את כל חלקי העם היה צריך להשמיע 
מפעמוני בגדיו את הקולות של האנשים שנמצאים 
בתיקון ובמאבק פנימי על מנת להמשיך להתקדם 

ולא לסגת חרף כל האתגרים.
רבי לוי יצחק מברדיצ'ב תמיד מצא איך לסנגר על 
ישראל ולהוציא אותם זכאים בכל מצב. פעם כשראה 
יהודי חוטא, קרא בקול: "אוח, כמה שאני מקנא בך." 
הוא נימק זאת בכך שכשהאדם החוטא שב למוטב – 
גם הזדונות שלו נהפכים לזכויות, כיון שדווקא הנפילה 
שלו הפכה לטריגר המניע את האדם לעשייה חיובית 

בעוצמה רבה יותר.
כשאנו טועמים את גרעיני הרימון בערב ראש השנה אנו 
מתברכים שירבו זכויותנו כרימון, וביום ראש השנה בעת 
תקיעת השופר אנו מתעוררים ברובד הפנימי הערכי 
של חיינו להתחבר אל הנשמה והטוב הנצחי ומקבלים 
שוב על עצמנו את מלכותו של הבורא שבוודאי יכתוב 
וגאולה שלמה. •ויחתום את כולנו לשנה טובה ומתוקה, שלום על ישראל 

Chabadisraelicentre.co.uk*בית חב''ד הישראלי

הרב שניאור גליצנשטיין

ם
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מ
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שירבו זכויותנו כרימון
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רופא משפחה בבריטניה הוא הכתובת הראשונה לקבלת טיפול רפואי, ובעת הצורך - להפנייה למומחה. 
כאשר המערכת הציבורית עמוסה לעייפה וחסרת משאבים, לפעמים כדאי לפנות לרופא פרטי שיוכל 

לתת מענה מיידי, מה עוד כשהרופא מדבר עברית ובקיא במערכת הרפואה המקומית וגם הישראלית
למי שלא מכיר, בבריטניה הדרך לקבלת כל טיפול 
רפואי )לא חירום( מתחילה במרפאה המשפחתית 
באזור בו אתם גרים. הטיפול  - שמחויב רישום מראש 
General Practitioner) GP(, הוא חינם  במרפאת 
לתושבי הממלכה, בין אם תקבלו מענה במרפאה 

עצמה, או תזדקקו להפניה לרופא מומחה. 
־נפגשתי לשיחה לבבית עם ד"ר טל הלביץ, מומחה בר

פואת משפחה )GP(,  כדי להבין את היתרונות בשירות 
החדש שהוא מציע. ד"ר הלביץ סיים את לימודי בית 
הספר לרפואה באוניברסיטת תל אביב, ובהמשך את 
תכנית ההתמחות ברפואת משפחה של מכבי באזור 
המרכז. בתום ההתמחות, לפני כ־18 שנה, עבר ללונדון, 
עם רעייתו עליסה, מומחית בייעוץ אסטרטגי ודוברות. 

לזוג יש שלושה ילדים.
 GPכשהגעתי מצאתי את עצמי מהר מאוד עובד כ־"
במערכת הציבורית", מספר ד"ר הלביץ, "זו המקבילה 
של מומחה ברפואת משפחה בארץ. עבדתי כשותף 

־במרפאה גדולה בצפון לונדון במשך שנים רבות, ולאח
 The Medical( רונה החלטתי לפתוח מרפאה פרטית
Space(, בה אני נותן שירות אישי ומקצועי מתוך זיהוי 
מצוקה בציבור, ומתוך הבנה של הקושי למצוא תור 

זמין אצל רופא משפחה כרגע. 
"השירות זמין ונוח לכולם, כולל לאנשים שאולי אין להם 
ביטוח פרטי. השירות שאני מציע מאפשר גישה באותו 
יום לרופא", הוא מסביר, "עם חוויית משתמש נוחה, 
טובה וזמינה לקביעת תור, בין אם זה בטלפון, באימייל, 
אונליין, או בווטסאפ. בפגישה אני נותן ייעוץ וגם טיפול, 
ואם יש צורך - הפניה לבדיקות נוספות, או למומחה. 
המערכת הציבורית פה כרגע בעומס מאוד משמעותי, 
אבל לא צריך לעזוב את הרפואה הציבורית כדי לבוא 
אליי. אני זמין כשצריך עזרה, ואני עובד בשיתוף פעולה 
עם רופא המשפחה הכללי, למקרה שהמטופל רוצה 
."NHSשלו ב־ GPלחזור להמשך טיפול בבעיה דרך ה־

ד"ר הלביץ מדגיש את היתרונות שהוא מציע לא רק 
בזמינות אלא גם בתקשורת בעברית, שנוחה לרבים 

מקוראי עלונדון.
־"אני אמנם רופא ישראלי, עם הרבה מאוד שנות ני

סיון במערכת הציבורית בבריטניה, אבל גם מכיר את 
מערכת הרפואה שיש לנו בארץ, ואני מבין את הקושי 
התרבותי שיש לאנשים שמגיעים לפה, ומנסים להבין 
את השונות בין שתי המערכות. לפעמים אני יכול לעזור 
לאנשים לנתב את עצמם - בין אם במערכת הציבורית 
או הפרטית - ולקבל טיפול מתאים למצבם הרפואי. אם 
יש צורך בקשר עם רופאים בישראל בשל מצב רפואי 

קודם אני יכול לעשות את זה בשמחה.
"השירות שאני מציע הוא לא רק לישראלים, אבל 
כמובן שיש לי בלב פינה מאוד חמה כלפיהם. מאוד 
נחמד לטפל בישראלים ולדבר בעברית, במיוחד אם 
הם רק הגיעו לפה ולא מכירים את המערכת. היכולת 

־לתקשר בעברית ולהסביר את עצמך, לבטא את הסי
מפטומים או את החששות שלך בשפת האם, מאוד 
משמעותית למטופל. בנוסף, מתוך היכרות רבת שנים 
יכול להסביר לציבור  בתוך המערכת הציבורית אני 
הישראלי איך היא עובדת. בעברי המקצועי שימשתי 
במשך מספר שנים בתפקיד בכיר בהנהלה הרפואית 
של מחוז בארנט, כך שאני יודע איך העניינים עובדים 
לייעץ איך לנווט בנבכי  יכול  ומבפנים. אני  מבחוץ 
המערכת הציבורית בצורה המיטבית, ואת היכולת 
ואיך  הזאת אני מנגיש למטופלים; מה כדאי להגיד 
יכול גם להפנות אותם לרופאים  כדאי לפעול. אני 
שאני מכיר, או ממליץ על מקצועיותם בתחום מסוים. 
במערכת הפרטית אפשר לבחור איזה מומחה שאתה 

רוצה והזמינות בדרך כלל די גבוהה".
השירות הפרטי שמציע ד"ר הלביץ )במקביל לעבודתו 
ב־NHS(, הוא שירות חדש שהתחיל לפעול לפני כמה 
חודשים. כרגע הוא מציע קבלת קהל בביה"ח הפרטי 
 )St John & St Elizabeth Hospital( בסנט ג'ונס ווד
פעמיים בשבוע בשעות הערב, ובקרוב יינתן במרפאה 

נוספת במרכז פינצ'לי בשאר השבוע.
"היתרון בפגישה פרטית עם רופא משפחה היא שהזמן 
שמוקצב לך תלוי בצרכים הרפואיים", מסביר ד"ר 
הלביץ. "כשאתם מגיעים למרפאה ציבורית הזמן 
10 דקות, ומספיק בד"כ לשיחה על  שמוקצב הוא 
בעיה אחת, שלא תמיד מאפשרת גישה הוליסטית. 
אני מטפל בכל הגילאים, החל בתינוקות ועד לזקנים. 
ואולי זה היופי בזה בין אם בישראל או בבריטניה, 
שאתה רואה את המטופל כחלק מהמשפחה, כחלק 
ויכול ללוות אותו לאורך שנים. לצערי,  מהקהילה, 
בגלל המחסור בתורים זמינים במרפאה הציבורית, 
– במיוחד  לא תמיד תוכלו לראות את אותו הרופא 

במרפאות גדולות עם יותר רופאים ואחיות, הסבירות 
היא שתקבלו בכל פעם רופא אחר".

ניתן לשוחח עם ד"ר הלביץ גם בווידאו או טלפונית, 
אך הוא מדגיש שיש חשיבות למפגש פנים מול פנים, 

־ומעדיף שהתור הראשוני יהיה כזה. "אני חושב שבמ
והן לרופא המטפל", הוא מדגיש. •פגש אישי קיים מרכיב טיפולי משמעותי, הן למטופל 

The Medical Space - Dr Tal Helbitz*ליצירת קשר:
בווטסאפ )שיחה או טקסט(: 020-33693769

info@themedicalspace.co.uk
www.themedicalspace.co.uk

ענת קורן
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העיקר הבריאות

  "כשאתם מגיעים למרפאה ציבורית הזמן 
 שמוקצב הוא 10 דקות, ומספיק בד"כ לשיחה על בעיה אחת, 

שלא תמיד מאפשרת גישה הוליסטית"

שומר פינה חמה בלב לישראלים. ד"ר טל הלביץ בקליניקה

mailto:info@themedicalspace.co.uk
http://www.themedicalspace.co.uk
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Charity Registration No. 1047045 Support us by donating at jwa.org.uk/donate

 השירות מעניק תמיכה ברחבי אנגליה לנשים או נערות יהודיות
                    בגילאי + 16 )בלונדון + 14( שנפגעו מאלימות במשפחה

האם את מתמודדת עם אלימות מינית, פיזית או נפשית?
האם את חוששת לשלומה של חברה או בת משפחה?

הארגון שלנו עומד לרשותך בכל עת עם תמיכה ויעוץ מקצועי חינם.

לשיחה בסודיות ופרטיות אנא פני אלינו:

הארגון היהודי היחיד בבריטניה שמתמחה בעזרה לנשים ולילדים נפגעי התעללות במשפחה 
והתעללות מינית הוא Jewish Women's Aid. אז כיצד הם יכולים לסייע לך?

אחת מכל ארבע נשים תחווה במהלך חייה התעללות 
במשפחה, ואחת מכל חמש תחווה תקיפה מינית. כל 
אישה ללא הבדל גיל, השכלה, מעמד, אורח חיים או 
דת עלולה להיפגע. ובקרב הקהילה היהודית למרבה 

הצער, הסטטיסטיקה אינה שונה.
להתעללות צורות רבות ושונות. ארגון הסיוע היהודי 
לנשים JWA) Jewish Women's Aid( תומך גם בנשים 
שחיות עם צורות "מעודנות" יותר של התעללות, כמו 

־התעללות פסיכולוגית, מילולית, רגשית וכלכלית. הת
עללות רוחנית במיוחד בהקשר יהודי, יכולה לכלול ניסיון 
לנישואים בכפייה ושימוש בחוקי טהרת המשפחה כדי 
לכפות פעילות מינית על אישה בניגוד לרצונה. בכול אופן, 
שליטה בכפייה היא מפחידה ומעוררת תחושת בדידות. 
חנה )שם בדוי(, נשואה 23 שנים. למרות שבעלה לא 
גר בבית תקופה, היא סבלה ממנו מהתעללות רגשית 
בעשר השנים האחרונות. ללא אפשרות לניידות, היא 
התקשתה לטפל בשני ילדיהם הקטנים לבד, ולכן 
היא קיבלה אותו בחזרה לבית. ההתעללות החמירה 
וחנה הגיעה ל־JWA כדי לבקש סיוע בניסיון להחזיר 

לה את עצמאותה.
JWA מספק לנשים מרחב חסוי, לא שיפוטי ורגיש 
מבחינה תרבותית, שמציע שירותים מעשיים, רגשיים 
והסברתיים הניתנים על ידי מומחים מקצועיים ומיומנים. 
חנה רצתה למצוא עבודה ולהרוויח לעצמה משכורת. 

־היא לא היתה מוכנה לעזוב את מערכת היחסים המא
מללת, אבל JWA עזרה לה לקבל עצמאות מחדש.

JWA חנה הופנתה  דרך שירות מומחים חינמי של 
ליועצת לתהליך ריפוי, שמטרתו לעזור לה לעמוד על 
הרגליים, ולהבין מה האפשרויות העומדות לרשותה 
ולטובת ילדיה. דרך העבודה עם היועצת, חנה הבינה 

שהיא לא אשמה במצב, והבינה שיש לה עתיד אחר 
מתאים יותר.

JWA סיפקה לחנה תמיכה הורית במאבקים ובקו־
JWA גם חיברה  נפליקטים שנוצרו עם הבת שלה. 
את חנה לארגון שעזר לה לכתוב קורות חיים ולמצוא 
עבודה מתאימה תוך התחשבות במוגבלויות שלה. 
חנה קיבלה תמיכה והיא כיום מרגישה מועצמת, ועם 

שליטה על חייה.
JWA אני היום מעודכנת לגבי  חנה אמרה: "בזכות 
האפשרויות המוצעות לעזור לי ולבת שלי. אני מרגישה 
 JWA .בטוחה ויודעת שיש לי לאן ללכת כשאצטרך עזרה

היו מדהימים, אני יודעת שאני לא לבד".
JWA מאמינים שאף אישה יהודייה לא צריכה להתמודד 
לבד עם התעללות. הם קיימים כדי לתמוך באלפי נשים 
כלכלית או מינית. •המתמודדות עם התעללות פיזית, רגשית, פסיכולוגית, 

 www.jwa.org.uk*כל הפרטים והשירותים באתר:
אם את או מישהו שאת מכירה זקוק לתמיכה, תוכלי 
ליצור קשר בצ'אט עם JWA באמצעות קו התמיכה: 

0808-801-0500
צ'אט אינטרנט:

www.jwa.org.uk/webchat
advice@jwa.org.uk :או במייל

מערכת עלונדון

ם
קד

מ
תוכן 

קחי בחזרה שליטה על חייך

http://www.jwa.org.uk
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ענת קורן // צילומים: תמי שפלר קזדן

 נועה 
 תנוע 
באנג'ל

 השחקנית והזמרת נועה בודנר, מתגוררת 
בלונדון ומרבה להופיע באירועי הקהילה. זו 

הזדמנות לחשוף קצת יותר את קריירת המשחק 
שלה ולתת לה לוק חדש לקראת השנה החדשה. 

 בעיצוב המראה הזוהר השתתפו גם 
 הסטייליסטית עדי צוק והמאפרת טל קפלן, 

 ואת האירוע המכונן לכדה עדשת המצלמה של 
תמי שפלר קזדן. בחרנו לצלם ביום שמשי ונעים 

 באזור אנג'ל הפחות מוכר לישראלים, 
בהמלצתו של מדריך הטיולים עומר לוגסי

Club L London - שמלה שחורה
Zara - תיק כסוף
Office - סנדלי עקב שחורים
עגילים - אוסף פרטי
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ספרי לנו על עצמך, בת כמה את ומה הביא אותך 
לפה?

"גיל? הא, תשכחו מזה! חציתי את קו ה־40 )בחיוך(, 
במקור מרמת גן, תיכון בליך והפארק הלאומי. אני 
21 שנים בערך. הגעתי כדי לעשות קורס באקדמיה  בלונדון 
המלכותית למוזיקה ונשארתי. אני מתגוררת באלפנט אנד קאסל 

ומתה על האיזור. אני גרה עם בן זוגי והילדה שלנו".
היכן למדת והיכן שיחקת?

"למדתי בבית צבי וב־Royal Academy of Music. שיחקתי 
בבית צבי, הקאמרי, בנשיונל ת'יאטר, בהמון תיאטרונים אזוריים 
ברחבי בריטניה וגם בהולנד, בצרפת ובגרמניה עם הפקות 
תיאטרון שבאו מכאן. על המסך שיחקתי בסרטים וסדרות החל 
מ־WWZ עם בראד פיט וכלה בתפקידי אורח ב־BBC בסדרות 

 ."Doctors יומיות כמו
איזה תפקיד אהבת במיוחד?

"אוי שאלה קשוחה. נהניתי מאוד לשחק את מאדאם דפארג' 
בהצגה 'בין שתי ערים' )A tale of two cities( עם קאסט מדהים 
בסיבוב בכל בריטניה. על המסך... תתפלאו, יותר משנהניתי 

־להיות חיילת לוחמת בזומבים עם בראד פיט במשך חודש, נה
ניתי לשחק בסצנה מצחיקה וכתובה איום מול מאת'יו צ'מברס 
בסדרה Doctors, שבה אני מתחילה איתו בפאב וקונה לו קפה 
עם המשפט: 'would you like some sugar with that'. זה 

היה כל כך מטופש ומצחיק וכיף". 
"לפני שנה וקצת היה לי מדהים לשחק את דינה בביקור התזמורת 
כשתיאטרון הדונמאר רצה לבדוק אם כדאי להם להעלות את 
המחזמר. הם פנו אלי ביום שישי, שלחו את הטקסט והמוזיקה 
ביום ראשון, ביום שני כבר שרנו ושיחקנו את זה ובשלישי עשינו 
הופעה לאנשי התיאטרון. שמחתי שהם ראו את היופי בחומרים 

והחליטו להעלות את זה השנה". 
־האם עולם הבמה והקולנוע בלונדון נותן היום יותר במה לש

חקנים זרים?
"בהחלט! כשהגעתי לא ממש ידעו איך לאכול אותי. או שהיית 
בריטי לבן או ממוצא הודי/פקיסטני או קאריבי. ואז נכנסו קצת 
דמויות אירופאיות... ואז ב־11/9 כשאסון התאומים קרה, פתאום 
נכתבו דמויות ממוצא מזרח תיכוני והיום כבר הרבה יותר מקובל 
שבכל הפקה יש זרים. למרות הברקזיט, לשמחתי התעשייה רק 

מתקדמת להיות יותר מגוונת מכל זווית אפשרית".
מה הקשר שלך והמעורבות בקהילה הישראלית?

"שנים שלא היה ממש קשר, כי רציתי להיטמע בתרבות הבריטית. 
כששיחקתי בהצגה Paper Dolls בתיאטרון ה־Tricycle )היום 
קילן( הגיעו הרבה ישראלים ויהודים מהצפון וטלי צמח המדהימה 
הזמינה אותי ואת שימי גוטמן להופיע בטקס יום הזיכרון. זה היה 
מאוד מרגש ועוצמתי ומאז אני משתדלת להיות יותר מעורבת. 
כל שנה אני מאושרת להיקרא לדגל ולהנחות מפגשים בהקרנות 
של פסטיבל סרט, אני בקשר עם ההסתדרות הציונית ואוהבת 
לשתף פעולה באירועים ובכללי תמיד שמחה לעשות דברים 

יצירתיים שקשורים לישראל ולקהילה כאן".

H&M - שמלה אדומה
Mango - עגילים ושרשרת
Zara -  צמידים

"כשהגעתי לא ממש 
ידעו איך לאכול אותי. 

או שהיית בריטי לבן או 
ממוצא הודי/פקיסטני או 
קאריבי. ואז נכנסו קצת 
דמויות אירופאיות... ואז 
ב־11/9 כשאסון התאומים 

קרה, פתאום נכתבו 
דמויות ממוצא מזרח 

תיכוני והיום כבר הרבה 
 יותר מקובל שבכל
 הפקה יש זרים"
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על האיפור
לנועה יש עיניים בצבע דבש עם נגיעה של ירוק – לכן הבחירה 

בצבעים חמים שמדגישים אותן; צבעי שלכת, כמו ברונזה, 
כתום דלעת, ירוק זית, טורקיז וכו'. 

  Charlotte בהתחלה, למראה נקי וטבעי: פלטה של
 .Tilbury Darling look

.Master Metallic by MARIO למראה גלאם: פלטת צבעים
על הפנים – פריימר ומייק אפ למראה רענן וזוהר וסומק קרמי 

.YSL כולם של שאנל, ומסקרה של
לשפתיים - גוון ורדרד טבעי גם לתוחם וגם לאודם, ותוספת 

.KYLIE JENNER גלוס ורדרד ליותר נוכחות, כולם של

על הלוקיישנים
לשמלה השחורה: תמי בחרה בצילום רחוב המבליט את הגלאם 

של נועה בשמלה הנוצצת, לעומת הרחוב בו היא נמצאת.
לשמלה האדומה: בחירה קלאסית של צילום בפתח דלת כנגד 
הבד האדום. הבחירה ברגליים יחפות נועדה להשרות אווירה 

ביתית, כאילו נועה יצאה לרגע אל סף דלת ביתה.
לאוברול הטורקיז: בחירת המיקום נעשתה כדי להמשיך את 
הקו הצבעוני של הבגד לרקע. כניסה לבית לונדוני עם קווים 

ישרים ומעוגלים, שיבליטו את נועה.
למערכת הכסופה/ורודה: כאן בחרה תמי לשלב בין הקו הארוך 
של המכנסיים המתרחבים לבין קו האופק הארוך של הרקע. 
וורוד, צבעים  גם הבחירה הצבעונית משרתת מטרה - ירוק 

מנוגדים ומשלימים.

על צוות ההפקה
עדי צוק – סטייליסטית אישית בעלת ניסיון של שש שנים 

בתחום. למדה בארץ בבית הספר של ירין שחף ועברה 
הכשרה ב־London College of style. עדי גרה בלונדון 

כשלוש שנים, ואוהבת לעזור לנשים לבטא את עצמן דרך 
הבגדים באמצעות סיורי שופינג, מפגשי סטיילינג אחת על 

אחת וסדנאות בתחום.
@zuk_adi

www.adizuk.com

טל קפלן – אם לארבעה ומאפרת בעלת ניסיון של כ־15 שנים. 
התחילה לעבוד במאק קובנט גארדן וכיום מאפרת עצמאית 

 לאירועים. לקוחותיה מגיעים מהמלצות בלבד. 
בנוסף, טל מאמנת כושר באזור גולדרס גרין.

talcaplan79@hotmail.co.uk

תמי שפלר קזדן - צלמת וסוכנת נסיעות המתגוררת 
באנגליה כבר 13 שנים. מצלמת אירועים, אופנה, משפחות, 

ובוק לבני/בנות מצווה.
07702-600634

 www.mart-photography.co.uk

מה את עושה כיום?
"בעוד כמה ימים יוצא סרט הודי־בריטי שהשתתפתי בו בשם 
Goldfish, ואחריו עוד סרט בשם White Crow שבו אני משחקת 
סוכנת מוסד )קלישאה אבל אקשן!(. כשהילדה תגדל קצת אוכל 
לחזור לתיאטרון באופן יותר מלא, אני עושה הרבה עבודות קול 
בין אם voice over או ADR, מדי פעם קולנוע או טלוויזיה והכי 
כיף, שרה בעברית הרבה עם להקת שיר - Shir שעושים הרבה 

אירועים לקהילה היהודית".
איך הרגשת ביום הצילומים שלנו?

־"הרגשתי קצת כמו סלב על השטיח האדום עם המבטים שקי
בלתי ברחוב על השמלה השחורה. בכל השאר הרגשתי פשוט 
זוהרת ושמחה. ביום יום שלי אני די עצלנית ולא טורחת להתלבש 
יפה ולהתאפר, אבל המפגש עם עדי צוק הסטייליסטית, עם 
טל קפלן מאפרת העל ועם תמי שלא יודעת לצלם תמונה לא 
ואני מאחלת לעצמי יותר שיק...".•מוצלחת - גרמו לי לרצות לטרוח יותר לקראת השנה החדשה 

Black Tie Oleg Cassini 'אוברול טורקיז – וינטג
Reserved - ז'קט שחור

Office - סנדלי עקב שחורים
עגילים - אוסף פרטי

Zara - חולצה כסופה
Lux Style - מכנסיים ורודים

Mango - נעליים
Shein - עגילים ורודים

http://www.adizuk.com
mailto:talcaplan79@hotmail.co.uk
https://www.mart-photography.co.uk/
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בצד התחתון של רובע איזלינגטון, קצת מעל הסיטי של לונדון, נמצאת 
שכונה שהייתה כבר מזמן צריכה להיכנס לפנתאון השכונות המגניבות 
או המתויירות בלונדון, אבל יש שיגידו שטוב שכך, ושזה מה ששומר 

עליה להישאר קצת יותר ״מקומית״. 
השכונה זכתה לכמה פיצ׳רים מגניבים, בין אם בהרכב אוכלוסייה מגוון, עם בעלי 

־מקצועות חופשיים לצד אמנים צעירים, ויש בה לא מעט חנויות, בתי קפה, מסע
דות, ברים ואפילו תעלה פסטורלית, אבל גם כמה בתי קולנוע, קניון גדול, תיאטרון 
פרינג׳ ומדרחוב צבעוני וכיפי. יש בה גם שוק )סתמי למדי יש להודות( והכל פרוס 

פחות או יותר לצידי הרחוב הראשי הארוך ועמוס החנויות שלה. 
אנג׳ל התחילה את דרכה כמעין צומת כניסה צפון־מזרחית לסיטי העתיקה של 
לונדון, מעין צומת גלילות או מסובים אם תרצו, ועמדה על דרך עמוסה בסוסים 
ובכרכרות, שהובילו אנשים וסחורות מאזורי הכפר היישר לתוך הסיטי של לונדון. 
אחד מפונדקי הדרכים )ובהמשך פאב( כונה Angel Inn, ועל שמו בסופו של 
דבר נקראה השכונה במאה ה־17. אגב, אנג׳ל היא לא השכונה )ותחנת הטיוב( 
 Elephant &ו־  Swiss Cottage היחידה בלונדון שנקראת על שם פאב, גם 

Castle למשל זכו לכבוד הזה. אז מה עושים באנג׳ל? הנה כמה המלצות:

Upper Street - ההיי סטריט של השכונה
הרחוב הראשי של שכונת אנג׳ל, Upper Street, הוא מהרחובות הראשיים הטובים 
ביותר בלונדון כולה, וכולל בין השאר סניפים רבים של מסעדות וחנויות שתמצאו 
לרוב בשכונות טרנדיות אחרות, משורדיץ׳ ועד קנזינגטון. על הרחוב תמצאו בין 
השאר ריכוז של מאפיות בוטיק דוגמת Jolene ו־Pophams, תיאטראות כמו 
Almeida ו־Little Angle שמציגים הצגות פרינג׳ והפקות עצמאיות של מיטב 
קבוצות התיאטרון הצעירות בלונדון, ובית הקולנוע Screen on the Green שמציע 

סרטים אלטרנטיבים לצד הוליוודים, באווירה קהילתית.
ברחוב תמצאו גם מרכזי קניות כמו Islington Square שבו חנויות עיצוב מיוחדות, 
ואת Angel Central שבו סניפים לרשתות מובילות כמו Muji ויוניקלו. לאורך 
הרחוב תמצאו המון חנויות עצמאיות איכותיות לעיצוב הבית, ריהוט, בגדי מעצבים, 
 Highbury ילדים ועוד ועוד. הרחוב הארוך משתרע מתחנת אנג׳ל ועד לתחנת
Islington &, וכדאי ללכת מתחילתו ועד סופו כדי לקבל תמונה מלאה של הש־

כונה, ולגלות את החנויות והמסעדות שמעטרות אותו. הרחוב מושך אליו גם לא 
מעט סלבס, ואם תשבו באחד מהפאבים הרבים באזור, אולי תזכו להופעה חיה 
 ,Slim Jim's Liquor Store ספונטנית, כמו שקרה לקהל בר המזל של הפאב

שזכו להופעה בהפתעה של סולן גרין דיי. 

Duncan Terrace Garden - דנקן טראס גארדן 
גינה קהילתית שהוקמה ב־1893, שהפכה אזור חשוך ועגום לגינה ציבורית מקסימה 
שנעים לשבת ולהירגע בה. אפשר למצוא בה בתי גידול מעשה ידי אדם במטרה 
לעודד חרקים שונים להשתקע ולתמוך במאזן האקולוגי המאפשר לגינה עצמה 

להמשיך ולפתח את עצמה במרוצת השנים.
איזלינגטון הוא המחוז עם הכמות הקטנה ביותר של אזורים ירוקים מכל מחוזות 
לונדון כך שכל אזור ירוק הוא משמעותי ביותר לתושבים בשכונה, ולכן מדובר 
בפרוייקט חשוב במיוחד. הפרויקט הזה עירב את התושבים בשלבים השונים: 
משלב התכנון, הבחירות והביצוע, ועד היום הקהילה מעורבת בתחזוקת הגינה. 
מדובר ב״אי ירוק״ של שלווה באמצע אזור עירוני מאוד, שמהווה מעין ״חוצץ״ בין 

אזור הרחוב הראשי לבין התעלות הפסטורליות שממזרח לו.

Regent’s Canal - תעלת ריג'נטס
תעלת ריג'נטס שנבנתה בתחילת המאה ה־19 עוברת לאורך צפון מרכז לונדון, 
וגם בשכונת אנג'ל והיא אלטרנטיבה מצוינת לתמזה, עבור מי שמחפש טיול לצד 
הנהר. התעלה מקשרת בין תעלת גרנד יוניון לבין נהר התמזה, ועוברת בכמה 

שכונות מעניינות בלונדון, כשאנג׳ל ביניהם. 
בעבר התעלות הושמשו להובלת סחורה, אבל עם המהפכה התעשייתית 
ופיתוח הרכבות, תעלות כמו ריג'נטס יצאו מכלל שימוש והפכו לתעלות שיט 

־ועגינת סירות, שתוכלו לראות לאורכה. תוכלו לשוטט לאורך התעלה, ואפי
הפתעות.  כמה  ועוד  גרפיטי  עם  חצר  קפה,  בית  פאבים,  כמה  למצוא   לו 

Canal Lock – מעברים בין מפלסים בתעלה 
אחד האתגרים העיקריים שאיתם התמודדו מתכנני התעלות היה להקל על תנועת 
הסירות במעלה או במורד הרמות השונות של התעלה. הפתרון החדשני לכך 

היה פיתוח ה"מנעול". המנגנון הגאוני הזה, שהוא בן מעל 200 שנה, עדיין נמצא 
בשימוש בתעלות מודרניות. בתוך מערכת המנעולים, השטח הסגור בין השערים 
מכונה "תא הסכר". בתעלת ריג'נט באזור אנג'ל תוכלו לראות את הפטנט הזה 
בפעולה, והוא באמת משהו מיוחד. תקף אתכם רעב? בבית הקפה הצמוד תוכלו 

לאכול באגט במילוי סי־באס. 

Camden Passage – קמדן פאסג'
אל תתבלבלו עם קמדן טאון, מדובר במדרחוב באנג'ל שאהוב על תושבי השכונה 
עוד מאז המאה ה־18. שמו נגזר מהפאב Camden Rush שנמצא בפינתו, ויש 
בו את אחד משווקי העתיקות והאספנים המפורסמים בלונדון )פעיל בימי רביעי, 
שבת וראשון(. חוץ מזה תמצאו שם חנויות בוטיק, בתי קפה, מאפיות, ועוד המון 
בתי עסק עצמאיים והפתעות. מדובר בפנינה של ממש שמזכירה רובעים עתיקים 
שכולנו מכירים מערי אירופה. תמצאו בה בין השאר את Egro, מעדניה איטלקית 
עם סדנאות פיצה מגניבות במיוחד, את בית קפה הווינאי Kipferl, חנות תה 

וחליטות מגניבה במיוחד, חנות גבינות, דוכני עתיקות ומה לא. 

  King's Head הפאב
הפאב בעל השם המקורי משהו, הוא הפאב־תיאטרון העתיק ביותר בלונדון, עוד 
מתקופת שייקספיר. בימים אלה ממש התיאטרון הצנוע עובר למיקום מרווח 
יותר, והמופעים אמורים להתחדש ממש בשבועות הקרובים. לפאב יש רישיון 
להגיש משקאות עד חצות בימי חמישי, שישי ושבת, מה שמושך הרבה מתושבי 
האזור, כשהרבה מהפאבים נסגרים שעה קודם. מדובר בפאב עתיק יומין )1543!( 
 שאומרים שהנרי השמיני נהג לפקוד בביקורים חשאיים עם מאהבותיו השונות. 

יפן באנג׳ל
אל תפספסו את בית התה היפני המקסים Katsute 100, שיש לו גם חצר קטנה, 
כפרית ומקסימה. שתו לכם איזו מאצ׳ה או הוג׳יצ׳ה טובה, עם קינוח יפני בצד, ואז 
 Upperתוכלו לבחור מבין לפחות עשרים ברים שונים שפזורים להם לאורךך ה־
 Simmon's Bar, The Barוהרחובות היוצאים ממנו. בין אם תבחרו ב־ Street
לונדוני מעניין. •With No Name, Flight Club או Homeboy, וזו רק דוגמה, מובטח לכם לילה 

שמתאים גם למקומיים ומתקדמי לונדון. אפשר לקרוא על הסיורים השונים *״רעבים בלונדון״ הוא מותג סיורי בוטיק של אוכל, מוזיקה ואמנות רחוב, 
 www.londonist.co.il/tours :כאן

על האזור: שכונת אנג׳ל

עומר לוגסי וצוות המדריכים של ״רעבים בלונדון״

יש בה תעלות עם בתי סירה, רחוב ראשי עמוס ברים ומסעדות, חנויות ותיאטראות, ומדרחוב קטן משובץ בבתי 
קפה ודוכני עתיקות. אבל עם כל הפיצ׳רים הללו, מפתיע ששכונת אנג׳ל עדיין נותרה מחוץ לרדאר של לא מעט 

לונדונים - מתחילים או ותיקים, ולא ברור למה. לשכונה יש וייב שמרגיש כמו שילוב של תל אביב ואמסטרדם

 שווה ביקור. 
קמדן פאסג' 
והתעלות בשכונת 
אנג'ל )למטה(
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ספרו לנו קצת על עצמכם.
:אביב באום "בן 34, מפתח תקווה, שבע שנים בלו־
נדון. התחלתי את הקריירה אחרי הצבא שם שירתי 

־כשף. התחלתי לעבוד במסעדת הרברט סמואל המי
תולוגית של שף יונתן רושפלד, בשנה וחצי עברתי 
את כל התחנות עד לעמדת סו שף. משם המשכתי למסעדת 
טאיזו של שף יובל בן נריה, והייתי חלק מצוות ההקמה והפתיחה 
של המסעדה, גם שם התקדמתי עד לתפקיד ניהולי. המשכתי 
למסעדת שילה של שף שרון כהן לתקופה קצרה ואז למסעדת 

פאסטל של שף דור אבן. 
לפני כשש שנים, הקמתי את מסעדת מלאבס בקנזינגטון, לשם 
הבאתי מטבח ים תיכוני בועט. לאחר שלוש שנות פעילות החלטתי 
שהגיע הזמן להתקדם לאתגר הבא והתחלתי לעבוד עם נטע בכל 

מיני פרויקטים ברחבי לונדון". 
נטע שגב: "בן 36, מרמת גן במקור, חמש שנים בלונדון. שירתי 
בחיל הים ובוגר תואר במשפטים. עוסק המון שנים באירוח בדגש 
על תוכן, מיתוג וחוויית לקוח. בעל ניסיון אופרטיבי עשיר של 
מולטיסייט מנג׳מנט, מסעדנות, מלונאות וחיי לילה. הרבה שנים 
בתל אביב והיום בלונדון. סיפור האהבה לאוכל תמיד שילב עימו 
גם משקאות טובים. התפקיד הניהולי הראשון שלי היה בשאפה 
בר חמארה בשוק הפשפשים ביפו. משם המשכתי בחיבוק עם 
הבעלים של השאפה והקמנו יחד מועדון ריקודים אורבני עם 
ניחוח יפואי בלב תל אביב, שמו דאז: איסמי סלמה, ממש מעל 
כיכר דיזינגוף. לאחר מכן הצטרפתי לקבוצת עדיס׳ לייפסטייל 
בבעלות משפחת שטראוס. במסעדת הרברט סמואל תל אביב 
למדתי לראשונה ש'פיין' זו לא מילה גסה. משם לתפקידי מפתח 
בקבוצה, ביניהם מלון ריץ קרלטון בהרצליה ומלון הרברט סמואל, 
בירושלים. בהמשך פתחתי בר מסעדה שנקרא יריחו, מעין חמארה 
בשוק הפשפשים ביפו. משם למנהל תפעול של קבוצת קפה האנוי, 
ישראל. לאחר ריבוי פעלים בארץֿ, פתאום מעבר לחו״ל הסתמן 

־כצעד המתבקש הבא. המעבר ללונדון כבירה קולינרית היה מב
טיח עבורי והצטרפתי כמנהל תפעול לאחת מקבוצות המסעדות 
בעיר. אגן הים התיכון מעולם לא חדל מלזרום בעורקים ופתאום 

־מצאתי את עצמי סמנכ״ל מכירות בחברת מד קוזין - חברה שמ
תעסקת בייבוא והפצה של מוצרי מזון מובחרים מישראל והמזרח 
התיכון. התפקיד האחרון שלי היה סמנכ״ל מזון ומשקאות אירופה 
ואפריקה ברשת סלינה. חברה צעירה ובועטת עם המון הזדמנויות 
ואתגרים. בשנתיים האחרונות אנחנו עובדים על הפרויקט החדש 

שלנו - מזל, אביב שף ושותף ואני שותף ומנהל". 
ספרו לנו על מזל. איך נולדה המסעדה?

נטע: "בעקבות הגעגועים העזים לארץ. מזל נולדה מתוך חיבור 
חזק לאוכל ומתוך כמיהה לאוכל רחוב ישראלי אותנטי. אני חושב 
שאנחנו עם שרוכש המון רגשות לאוכל, אוכל מוכר ואהוב, זיכרון 
ילדות, ומשם מפלסים את הדרך חזרה הביתה. אחרי ביקורים 
רבים במגוון המסעדות הקיים בלונדון )לבנונים, סורים, ישראלים 
אחרים ועוד( החלטנו להרים את הכפפה. מהנקודה הזו בדיוק 
נולד הפופ אפ שלי ושל אביב, כשכל אחד מאיתנו עוד במשרה 
מלאה במקום אחר )אביב שף בפלומר, ונטע בפרויקט ייעוץ גדול 
בתחום(. נפלה ההחלטה להקים מיזם אוכל רחוב כמו שאנחנו 

באמת רוצים לאכול, משהו שיזכיר לנו את הבית, ומשם התחלנו 
נמרצות לחפש לוקיישן מתאים בצפון מערב לונדון. 

הבעלים של חביב'ז דלי, זאב, שאהב מאוד את הרעיון ואת התשוקה 
העזה שלנו לאכול, פתח לנו את הדלת ומדי ראשון הפעלנו דוכן 
שווארמה בתוך המעדנייה של זאב. עד מהרה השמועה התפשטה 
והפופ־אפ נחל הצלחה רבה מדי שבוע. בימי ראשון האכלנו מאות 
עולים לרגל בשווארמה ישראלית עסיסית וטעימה, מכל רחבי 
הממלכה. במהלך הפופ־אפ קיבלנו כל כך הרבה אהבה מהסובבים 
והעולים לרגל, עד מהרה הבנו שאין מנוס אלא לפתוח שווארמייה 

ישראלית אותנטית". 
אביב: "לאחר הפופ־אפ המוצלח, האירועים הפרטיים לא איחרו 
לבוא, ומצאנו את עצמנו מלאים באירועי שווארמה פרטיים בבתים 
של אנשים, באולמות אירועים, בחצרות, בגגות מלונות ומה לא... 
הבנו שצריכים לפתוח בהקדם. באחד הימים במקרה הגענו לקמדן 
מרקט וראינו בחור דתי אוכל פלאפל ברחוב. הופתענו וישר ניגשנו 
והזמנו מנה. היה טעים, שאלנו: 'כשר?' וגילינו שלא. מיד הגלגלים 
התחילו להסתובב והבנו שיש פה הזדמנות. הזדמנות לפתוח את 

מזל - שווארמיה ישראלית אותנטית בשוק אוכל של קמדן.
"לאחרונה עולה המושג 'מטבח ישראלי מודרני' יותר ויותר, ושפים 

אביב באום ונטע שגב // מזל

 המסעדה הגדולה: 
 איך המטבח הישראלי 

כבש את לונדון

איתמר בן כנען

"מזל קמדן מארקט זו רק 
ההתחלה".  מימין: אביב באום, 
משמאל: נטע שגב
למטה מימין: חומוס כמו בישראל

 משמאל: שווארמה היא 
אוכל עולמי. מנת הדגל של מזל
Justyna Radon :צילום

זה זמן מה שהמטבח הישראלי ים־תיכוני הוא טרנד לוהט בלונדון בהשפעת שפים ישראלים 
ידועים, כמו יותם אוטולנגי ואסף גרניט. אבל אחרי שהשנה נפתחו בבירה הבריטית שני המזנונים 

והלילינבלום של אייל שני, מזל בקמדן, הדליקטסן של עודד אורן ועוד - נראה שכבר לא מדובר 
בטרנד חולף. תפסנו לשיחה כמה מהשפים הישראלים המובילים בעיר
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אורן קינג // לילינבלום

קהל היעד - כל מי שאוהב 
ומתגעגע לישראל
Justyna Radon :צילום

יוצא דופן בשוק האוכל 
 הישראלי-ים תיכוני. 
אורן קינג בפעולה.
Kitty Sparks :צילום

ישראלים כובשים את הבמה בערים מרכזיות בעולם. אצלנו בדיוק 
להיפך, אוכל ישראלי אותנטי, הכי פשוט, הכי טרי, הכי טעים. 
מודרני לא במטבח שלנו. כמה שיותר נאמן למקור, כמה שיותר 
נוסטלגי וכמה שיותר טעים. אוכל רחוב ישראלי הוא חלק מהזהות 
של הישראלי. אנחנו אוכלים פיתות בקיוסקים ברחובות ישראל 
מיום היווסדה. אנחנו מאמינים שאוכל ישראלי זה אוכל בלי חוקים, 
אוכל שיכול לרגש אותך בפשטות שלו ובחופש לחבר בין כל חומרי 
הגלם, בין כל שיטות הבישול ובין כל התבלינים שרק תבחר. באופן 
כללי אנחנו רואים שסצנת השווארמה בישראל נוסקת בימים אלה, 
ארז קומורבסקי בפתיחה של שווארמה וייסברג, בסטה עם מפגש 

רמב״ם, הקוסם, ועוד רבים וטובים". 
נטע: "מאוד חשוב לנו הסיפוק בעשייה. חיפשנו פרויקט עם וויז׳ן 

קצת שונה, צעיר ומחוץ לקופסא.
"אנחנו לא מפחדים לחלום ולהשיג, בעלי לב ענק, סופר חרוצים, 
חדורי מטרה וחדים – עבורנו מזל קמדן מארקט זו רק ההתחלה".
הרבה שפים ישראלים בלונדון מעדיפים שלא לפתוח מקום 

כשר, איך הגעתם להחלטה לעבוד עם הכשר?
נטע: "שווארמה היא אוכל לאומי, יש לה קהל יעד מאוד ספציפי 
וממוקד שהוא קהל היסוד שלנו, הישראלים. מעבר לישראלים, 
תיירים ומקומיים, חשבנו שכל מי שאוהב ומתגעגע לישראל 
ישמח לאכול את המטעמים של מזל, הגענו עד מהרה להבנה 
שיהודים בריטים רבים שמבקרים מדי שנה בישראל, כמהים לאוכל 
ישראלי אותנטי, אז הבנו שזה חייב להיות כשר - לטובת הקהילה 
היהודית הענפה בממלכה. משם נדרשנו לשאלה האם כשר זה 
מגביל? אז זהו שממש לא! בטח לא במטבח אותנטי ים־תיכוני. 
הקו הקולינרי המנחה שלנו הוא שמן זית, מלח ולימון, כך שלא 
ראינו בעיה במטבח של מזל. אנחנו מאוד מאמינים בשוק הכשר 
וחושבים שיש בו פוטנציאל אדיר בטח לאור העובדה שהקהל 

צמא לדברים חדשים ומגוונים".
לדעתכם יש מקום לכל כך הרבה מסעדות ישראליות בלונדון, 

אין חשש שזה עשוי "לעייף" את הטרנד?
נטע: "אוכל רחוב ישראלי אותנטי פשוט חסר. הרוב המוחץ של 
המסעדות הוא בסגנון מטבח ישראלי מודרני, כך שמזל מביאה 
חידוש מרענן למגוון הקיים, באווירה לא מחייבת ועם חיוך ענק. 
אם אתה רוצה רגע לקפוץ לנמל יפו ולפתוח שולחן מלא בסלטים 
טריים ועונתיים, ביחד עם שיפודים מהגריל, שווארמה עסיסית, 
עראיס, חומוס של העולמות, פלאפל ירוק צרחות ועוד.... אין מנוס 
מלהזמין כרטיס טיסה לישראל. אז זהו שלא עוד, אנחנו מציעים 

קפיצה לישראל בלי הטירחה והטיסה".
אביב: "ככל שיהיו יותר מסעדות ישראליות זה יעשה רק טוב 
לכולם ולגמרי חושב שעוד לא נאמרה המילה האחרונה בז׳אנר".

מהי מנת הדגל שלכם?
אביב: "טוב, קשה באמת לבחור מכל המגוון, אבל נצמצם את 
הבחירה לשתי מנות מנצחות: הראשונה היא העראיס שלנו, רבעי 
פיתה ממולאים בבשר טלה טרי שנצלה באיטיות על הגריל עם 
עשבי תיבול, יוצא עם מלא טחינה ועמבה מלמעלה. המנה השנייה 
היא המנה המנצחת שלנו, לא אחרת מלאפה שווארמה עסיסית. 

־נסעתי לארץ לטובת השתלמויות בבניית שווארמה מקצועית במ
קומות המובילים בארץ, כדי להביא את המוצר הסופי בצורה הכי 
ישראלית והכי צמודה למקור שרק אפשר, ואני חושב שהצלחנו 

ויש לנו שווארמה הודו נקבה מטורפת".
מה הייתם מכינים לשולחן החג?

אביב: "מנה לראש השנה לשולחן החג, קציצות דגים בסגנון 
כוסברה וחלה טרייה בצד שבדיוק אפיתי".•מרוקאי, פלפלים חריפים, גרגרי חומוס, עגבניות מגי, לימון כבוש, 
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קודם כל ספר לנו קצת על עצמך ועל הקריירה 
שלך כשף.

"גדלתי בכפר סבא, שעד היום היא אחת הערים 
האהובות עלי. אני בלונדון כבר 12 שנה. אחרי כמה 
חודשים במסעדת גוצ׳ה ברמת החייל הגעתי לכאן 
עם אזרחות בריטית, מאבא שלי, וחלום להיות שף ולהתמקצע. 
הייתי מאוד נעול בהתחלה על עבודה במסעדות מישלן. פגשתי 
שף בשם אולי דאבו שנתן לי צ׳אנס במסעדה שהוא פתח. אחרי 
כשנה של אימון והכשרה עברתי למסעדת רוקה, ביליתי בקבוצה 
למעלה משלוש שנים. עבדתי שנה בדיינר של הסטון בלומנטל, 
ועם כמה שלמדתי על המטבח ועל הדייקנות בבישול, קצת ירד לי 
מהשאיפה לעבוד במסעדות מישלן אבל עדיין מאוהב במטבחים. 
ניסיון ניהול ראשון שלי היה באינקו ניטו כסו שף. כשהשף הראשי 
עזב קיבלתי תמיכה בניהול המסעדה. לאחר מכן הייתי בפתיחה של 
הייד, עם אולי דאבו, עד לזכיה בכוכב מישלן ראשון. פתחתי מסעדה 
בנוטינג היל שגבתה ממני מחיר, והגעתי למסעדת פולפו בסוהו 
כשף ראשי. בקיצור, עבדתי שנים פה כטבח, בעיקר במסעדות פיין 
דינינג עם כוכב מישלן או שניים, וזה גם עיקר הרקע שלי באוכל, 

כלומר המטבח היפני, האנגלי והצרפתי מודרני".
ספר לנו על פועלך בלילינבלום.

־"אני השף בלילינבלום, שזה בעיקר אומר שאני אחראי על המ
טבח - כלומר כל מה ומי שנכנס ויוצא מהמטבח, בקרת איכות, 

וגם ניירת ודברים מנהלתיים פחות מרגשים".
זה לא מלחיץ קצת לעבוד תחת המטרייה הרחבה של אייל שני?
־"לא ממש. אייל הוא לא באותו ראש של כמה מהשפים האגר

סיביים שעבדתי תחתיהם. יש לו גישה נפלאה לאנשים ולאוכל, 
והוא יצר איזושהי שפה, שהיא למעשה הקוד על פיו אנחנו 
עושים מנות ומתנהלים. כמובן שלכל שף בכל מדינה יש את 
היכולת להתגמש לפי האקלים וקהל הסועדים, וזה מה שהופך 

את החוויה למוצלחת".
האם לדעתך יש מקום לכל כך הרבה מסעדות ישראליות 

בלונדון מבלי ״לעייף״ את הטרנד? 
"כן ולא. אני לגמרי מסכים שיש סוג של הצפת שוק כשמדובר 

באוכל 'ישראלי' או ים־תיכוני בלונדון, אבל אנחנו כן יוצאי דופן 
בזה שאין שימוש בתבלינים והאוכל די נקי וישיר. לפעמים נוצר 
סוג של בלבול אצל לקוחות שחושבים שמדובר באוכל ישראלי 
ומצפים לקבל המון תבלינים. אנחנו גם מביאים הרבה אוכל 

אירופאי קלאסי, ומודרני עם הטוויסט של אייל שני".
מה מנת הדגל שלכם?

"אני חושב שמנת הדגל שלנו לאחרונה היא הברנזינו, שזה דג 
דניס שלם בערך 800 גרם עד קילו, צלוי בשלמותו עם ירקות 

עונתיים".
ומה היית מכין לשולחן החג?

"לשולחן החג חשוב לי להביא שפע: חומוס, סלטים, דג שלם, 
נתח בשר בבישול ארוך, מטבלים וכמובן המון קינוחים. אבל תכלס 
שאתה סועד איתם".•הארוחה תהיה מוצלחת לפי האווירה סביב השולחן והאנשים 
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המסעדה הגדולה

ספר לנו קצת על עצמך, מה הביא אותך ללונדון 
וכמובן על הקריירה שלך כשף?

"אני בן 34, ירושלמי במקור, וכמעט חמש שנים בלונדון 
עם בת הזוג שלי ג'אדה שהיא מבולוניה, איטליה. 
אנחנו הורים טריים לאליאונורה בת חמישה חודשים. 
הגעתי ללונדון לאחר שלוש שנות לימודי קולינריה וניהול בליון, 
צרפת, עם המון נושאים מארכיטקטורה ועיצוב, תזונה וחדשנות 

־והמטבח הצרפתי. בשנה השלישית בחרתי להתמקד בקונדי
טוריה ואפיית לחמים, בעיקר לאור העובדה שאני טבח וכל חיי 
הבוגרים עבדתי במטבחים בתל אביב )כתית ומזללה של מאיר 
אדוני(, ירושלים )קבלייר ומחניודה( וגם בצפון הארץ )במוסקט 

של חיים טיבי(. 
"במהלך הלימודים בצרפת יצאתי לשלושה סטאז'ים; הראשון 
במסעדה מעוטרת בשלושה כוכבי מישלן של השפית אן־סופי 
פיק )MAISON PIC(, השני היה באיביזה, וכשחיפשתי מקום 
לעשות את ההתמחות השלישית שלי יצרתי שוב קשר עם שף 
אסף גרניט שהציע לי לפתוח בלונדון את הקואל אופיס בקינגס 

קרוס בתור השף הראשי. 
"הגעתי ללונדון ב־2018 והתחלנו לעבוד על פתיחת המסעדה עם 
קונספט של מטבח ירושלמי מודרני. כמו בכל פתיחת מסעדה 
יש המון עבודה מסביב - ללמוד את השוק הלונדוני ואיך מייצרים 

־אוכל טעים שיש לו אמירה ועדיין נאמן למטרה שהצבנו. בהש
ראה אישית אחרי הלימודים בצרפת - המטרה שלי היתה לקדם 
'מטבח ישראלי' בעולם, שזה לכשעצמו מאתגר ומצריך הרבה 
עבודת מחקר על המטבחים השונים שמרכיבים את הפסיפס 

שנקרא 'מטבח ישראלי'. 
"הייתי השף הראשי של הקואל אופיס, ארבע שנים עד 2022, 
ויצא לי לארח המון אנשים מהקהילה הישראלית בלונדון, ועוד 
הרבה אנשים מגניבים כולל כמה מפורסמים כמו ויקטוריה ודיוויד 
בקהאם, אידריס אלבה ועוד. היו לי הזכות והעונג להכניס אותם 
לתוך העולם שניסינו לייצר. בנוסף היתה לי הזכות להיות שף 

־של נבחרת שפים נהדרת מכל העולם, ברזילאים, יפנים, נפא
לים, איטלקים, לבנונים ועוד ועוד, בשיא שלנו היו כ־28 טבחים 

וטבחיות בצוות. 
"אני בהחלט חייב את הקריירה הקולנרית לאבא שלי ולחבר הכי 
טוב שלו אודי פפרברג ז"ל, שני ירושלמים אסלים שתמיד אהבו 
לצאת ולאכול ולבלות. גם בימים הכי קשים בירושלים בשנות 
ה־90 היו יוצאים ומבלים. הם דחפו אותי תמיד לטעום ולהרחיב 
את האופקים שלי, וגם שיכנעו אותי ללמוד קולינריה במכללת 

הדסה י-ם, בגיל 21". 
איפה אתה בימים אלה?

 FARMER כיום אני עובד בתוך הדירקטור הקולינארי של קבוצת"
J, חוות גידול וקייטרינג עם התמחות באוכל ים־תיכוני. יש לנו תשע 
מסעדות בלונדון עם כוונה להתרחב בשנים הבאות. הקונספט 
הוא אוכל טעים וטרי מאוד ומיועד בעיקר ללקוחות באיזורים 
המרכזיים בלונדון. זו אופרה שונה לגמרי ממה שעשיתי ב־13 
שנים האחרונות. התפקיד עוסק יותר בפיתוח המוצר, בשמירה 
על איכות ובחשיבה אסטרטגית. החברה קיימת מ־2016 והיום 
יש בה יותר מ־150 עובדים. מאתגר מאוד לספק מוצר שאנחנו 
אוהבים וגאים בו, במחיר שווה. מדובר באתגר גדול שהצטרפתי 
אליו לפני חצי שנה, ואני מאוד שמח ללמוד צד נוסף בתעשייה 

שאני מאוד אוהב".
מה דעתך על "טרנד" המסעדות הישראליות בלונדון?

־"אני בהחלט חושב שיש עוד מקום למסעדות מהמטבח היש
ראלי. לאחרונה נפתחו מסעדות כמו 'לילינבלום' ו'כפרה' שכל 
אחת מדגימה וייב אחר של מה שיש בארץ. הייתי שמח לראות 

־עוד אנשים יצירתיים נכנסים לשוק הלונדוני. אני משוכנע שה
מטבח הישראלי עדיין לא מוצה, אלא בדרך להתפתחות והבנת 

הדי־אן־איי שלו". 
באיזו מנה שיצרת והכנת אתה הכי מתגאה?

"זו מנה שעדיין רצה בקואל אופיס עד היום – "תמנון על לחוח" 
– יש שם לחוח תימני עם חילבה, קרם של לבנה־עמבה, עמבנה 
אני קורא לה, תמנון רך שנצלה בגריל, סלטון עלים רימונים וצ'ילי 
וכל מה שמסובב את המנה הזאת, רוטב כמהין ועריסה. זו מנה 
עם הרבה טעמים חזקים, שמשתלבים בצורה קוסמית. בנוסף 
ייצוג למטבח שלנו, מלחוח תימני לעמבה של  יש פה הרבה 
עירקים ותמנון שמבושל בטכניקות ספרדיות מודרניות ורוטב 
שבנוי על טכניקות צרפתיות, בעיניי זו המהות של המטבח 

שאני שואף לייצג.

וכמובן, הקובלה - שילוב של קובנה תימנית וחלה, שגם עדיין 
מוגשת באותה המסעדה. לקח לי לפתח את המתכון כמה 
חודשים ולייצב את המוצר כמעט שנה – זה לחם בטקסטורה 

של ענן וטעם חמאתי".
מה היית מכין לשולחן החג?

"אני מאוד אוהב טלה. לחג הייתי מכין תבשיל של צוואר טלה 
מבושל לאט לאט עם דבש רימונים והל, מגיש את זה על פריקי 

־ורימונים טריים. ועוד מנה שהיא חובה זה קציצות פראסה, קצי
צות כרישה ועוף, שבדרך כלל אצלנו בבית לא מגיעות לשולחן 

כי כולם מנשנשים אותן לפני הארוחה".
תוכניות לעתיד?

"בינתיים טוב לי ומאתגר לי איפה שאני נמצא היום, רעיונות 
לעתיד זה להמשיך לקדם את המטבח הישראלי בעולם, ללמוד 
על פרויקט אישי של אוסף מתכונים". •כמה שיותר ולהיות פעיל בתעשייה שאני אוהב. בנוסף אני עובד 
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FARMER J ניתאי שבח // הדירקטור הקולינרי של קבוצת

בלימודיו בחר להתמקד 
בקונדיטוריה ואפיית לחמים. 

שבח והקמח
Nick Warner :צילום

לא לשומרי כשרות. תמנון של שבח
צילום: אוסף אישי ניתאי שבח

שמח ללמוד עוד צד בתעשייה 
שאני כל כך אוהב. ניתאי שבח

צילום: אוסף אישי ניתאי שבח
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עודד אורן // מסעדת אורן ואורן דליקטסן

 מימין: מכינים סירים של 
אוכל ביתי לקחת לסופ"ש
משמאל: כובשים 
חמוצים, מייבשים דגים, 
מכינים סרדינים. סלטים 
ומטבלים במעדנייה של אורן
Ben McMahon :צילום

מימין: אופה את הפיתות הכי 
טובות בעיר. עודד אורן
משמאל: רעיון שתמיד חשב 
עליו. המעדנייה של אורן
Ben McMahon :צילום

קודם כל ספר לנו קצת על עצמך: גיל, מאיפה 
אתה במקור, כמה זמן בלונדון וכמובן על הקריירה 

שלך כשף.
"בן 47 מרמת השרון ותל אביב. חי בלונדון מ־2011. 

־למדתי בישול בתדמור, ומקום העבודה האחרון ביש
ראל היה בטורקיז שם הייתי השף שמונה שנים. לפני כן עבדתי 
אצל ירון קסטנבאום בפוד ארט, אבי קונפורטי בצ׳ימיצ׳מגה, 
ערן שרויטמן בתמוז, בישלתי שנה בפריז וכן שף פרטי בלונדון 

עד שפתחתי את המסעדה ב־2019."
כתבנו עלייך בעלונדון לפני כשנה. ספר לנו על פועלך מאז?

"אורן המסעדה נפתחה ב־2019 באזור דולסטון, מזרח לונדון. 
השכונה מקסימה ושקטה ונמצאת מאחורי הבלאגן וחיי הלילה 
של דולסטון קינגסלנד. אחרי שנתיים של פעילות, הרבה מהן 

בזמן הקורונה, זכינו ב־2021 להכלל במדריך מישלן". 
למה בחרת לפתוח דליקטסן ולא עוד מסעדה? 

־"הדלי היה רעיון שתמיד חשבתי עליו ובתקופת הקורונה כש
עשינו משלוחים, הבנתי שזה יהיה הכיוון בעתיד. ההצלחה של 
המשלוחים ובעיקר הפידבקים הטובים ומחממי הלב שקיבלתי 
הבהירו לי שזה פשוט מה שאנשים מחפשים. אנחנו אופים 
חלות פעמיים ביום, אופים פיתות, שאומרים שהן הכי טובות 
בעיר, על אבן בעבודת יד ולא עם מרדדת, מכינים חומוס טרי כל 
יום, כובשים חמוצים, מייבשים דגים, מכינים סרדינים בשמן זית 
וכל מה שתוכל לדמיין כשיש לנו געגוע לשוק לווינסקי. בכל יום 
שישי ובסופי שבוע אני מכין שלושה או ארבעה סירים של אוכל 
ביתי לקחת. יש מפרום עם קוסקוס, קציצות עוף עם כורכום 

ולימון, חריימה טריפוליטאי עם דגים מקורנוול, מג׳דרה ובבקות. 
הדלי גם מציעה מגוון גדול של יינות טבעיים, קוקטיילים, גלידה 

."Odono’s וג׳לטו של
האם לדעתך יש מקום ל"טרנד" של כל כך הרבה מסעדות 

ישראליות בלונדון?
"אני לא רואה את עצמי כחלק מטרנד אז קשה לי לומר. אני 
חי פה קרוב ל־13 שנה ופתחתי את המסעדה הראשונה כי 
יודע לעשות. אם יש ישראלים שרוצים לפתוח  זה מה שאני 
מסעדה בלונדון אז נראה לי שכדאי שילכו על זה. תמיד יש 

מקום כשהמוצר טוב". 
מה הן המנות שאתה הכי נהנה להכין בדלי בשונה מהמסעדה?
"אני מאוד אוהב דגים ואחד הדברים שאני הכי אוהב להכין זה 
איקרה. גם דגים כבושים כמו סרדינים או הייק אני מאוד אוהב. 

יש לי המון ידע עם דגים. אולי הייתי צריך להיות דייג". 
קרו לך הרבה דברים טובים השנה: הוצאת ספר יפהפה בהוצאה 
נחשבת, הופעת בטלוויזיה הבריטית, העיתונות לא מפסיקה 

לשבח. מה עוד תבקש?
"לנוח קצת בינתיים, אבל בהחלט יש מקום בעתיד לעוד מעדניות. 
לפני מספר שבועות התחלתי למכור לחנות הירקות היוקרתיות 
Newington Greens, Clifton Greens ויש היענות מפרגנת 

מאוד מצד הלקוחות באיזלינגטון ומיידה וייל".  
"אני אוהב קציצות, כל קציצה, לא משנה איזו". •מה היית מכין לשולחן החג?

https://www.orendeli.com/
https://www.orenlondon.com

https://www.orendeli.com/
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־כשאומרים תוספי מזון מדברים על חיזוק או תי
יוגורטים מועשרים  סוף למוצר מזון ספציפי, כמו 
בחלבון, משקאות להעלאת האנרגיה או לשיפור 
העיכול ורכיבים לשמירה על מרקם, טעם או חיי 
מדף. לתוספי מזון יש סימון קטלוגי מוסכם שרובנו 
מכירים בסימון E ומספר. תוספי תזונה לעומת זאת, הם אותם 
ויטמינים, מינרלים וצמחים שאנחנו צורכים כתוספת לתפריט, 

כדי לשפר או לאזן מצב בריאותי. 
תוספי תזונה נמכרים בנפרד ככמוסות, טבליות, טיפות או אבקות. 
התוסף המוביל במכירות במרבית השווקים הוא המולטי־ויטמין 
שעבר כמה שינויים. בעבר המולטי־ויטמינים יוצרו ושווקו על ידי 
חברות תרופות, ואילו בשנים האחרונות הפכו בעיקר למותגים 
פרטיים של חברות קמעונאיות כמו בוטס )בבריטניה(, או לייף 
)בישראל( - והתווספו למותגי חברות המתמחות בתוספי תזונה 
)סולגאר, סולריס, אלטמן ועוד(. החידוש בשנה האחרונה היא 
העלייה המשמעותית בתוספי תזונה "ספורטיביים" ותוספים 
שתורמים לשיפור זיכרון ושינה, חילוף חומרים ומערכת העיכול. 
התוספים הנמכרים ביותר באנגליה הם דווקא שמרניים יותר: 

מולטי־ויטמין, ויטמין C, שמן דגים, ויטמיני B וברזל.
־מבלי להתחשב במכירות המקוונות מאתרים בינלאומיים, ברי

טניה מהווה רק כ־1-1.5% מהיקף השוק העולמי. עם זאת, ניתן 
היה לראות עלייה משמעותית בצריכת תוספי התזונה בממלכה 

ב־2020 - ביקוש שנוצר כנראה בעקבות מגפת הקורונה. 
בבריטניה, כמו במדינות רבות אחרות, מותר לפרסם התוויות 
רפואיות על תוספי תזונה, דבר שבישראל לעומת זאת, אסור. 
יבואנים רבים מנסים לשנות את "הגזרה" בעוד שחברות התרופות 

בארץ תומכות בה. 
כאשר מציינים את ההתוויה והתוויות הנגד על גבי המוצרים, קל 
יותר להתאים באופן עצמאי את התוסף. כשלא מצויינת התוויה, 
עלולים צרכנים רבים ליטול מגוון תוספים שאינם מתאימים לגיל, 
לסיבה הבריאותית או לצורך הפונקציונאלי. כמו עם כל תרופה, 
גם לפני לקיחת תוספי תזונה, מומלץ להיוועץ באנשי מקצוע 

כמו דיאטנים, תזונאים, רוקחים ורופאים.

אז מה אנחנו בעצם לוקחים?
כדי להבין את הרגלי צריכת תוספים פופולאריים של ישראלים 
באנגליה ובישראל, שאלתי חברים בשתי המדינות, וגם פרסמתי 
שאלון קצר בפייסבוק. כ־100 ישראלים שגרים בממלכה ענו לי 
כי הם צורכים אחד או יותר מבין המוצרים: ויטמין C, שמן דגים, 
קו־קיו 10 וברזל, ויטמין D, כורכום ופרוביוטיקה. לעומתם, ענו לי 
154 ישראלים בארץ, שעבורם התוספים המובילים הם: ויטמין 

D, כורכום, אבקת קולגן, סידן, מגנזיום וברזל.
C – מסייע בעיקר לחזוק מערכת החיסון. יכול להיות  ויטמין 
בעייתי לאנשים מסוימים כך שיש להיזהר במינונים. תתפלאו, 

אבל בגמבה אדומה יש יותר ויטמין C מתפוז.
קו קיו CoQ10 10 – מסייע לטיפול במחלות לב, לאיזון לחץ דם 
גבוה, לבעיות חניכיים, לשיפור איכות הזרע ויכול לעזור בטיפול 
בתופעות לוואי של סטטינים )תרופות להורדת כולסטרול(. נמצא 
בעיקר בפולי סויה, ברוקולי, עלים ירוקים כהים, מאקה ועדשי 

מים מתוקים, דגים שמנים ותפוזים.
D – )קלציפרול( מסייע לספיגת סידן ולחיזוק עצמות  ויטמין 

־ושיניים, אנטי דלקתי ומסייע למערכת העיכול והנשימה. לאח
רונה, נמצא גם חיוני לתהליכי הפריה חוץ גופית ופריון. לספיגה 
טובה יותר, מומלץ ליטול יחד עם פרוביוטיקה מזונות עשירים 

בויטמין D, כמו דגים, ביצים, מוצרי חלב ותחליפיו.
כורכום – שורש הנחשב כאנטי דלקתי, מסייע לטיפול ומניעת 
דלקת מפרקים, דלקות ויראליות ומחלות דלקתיות של המעי. 
כורכום ניתן לצרוך כנוזל, אבקה או טבליות וספיגתו משתפרת, 

ככל הנראה בשילוב עם פלפל. 
שמן דגים – מקור לאומגה 3 שניתן לקבל  מצ'ייה, זרעי פשתן, 
3 מסייעות לבריאות  אצות ים, או מרווה. חומצות שמן אומגה 

הלב והמוח, להפרעות קשב, לזיכרון, למחלות לב ועוד. 

הפרוביוטיק – חידקים המסייעים לבריאות המעי, תומכים במע־
רכת החיסון ועוזרים לספיגה טובה יותר של ויטמינים ומינרלים, 
חלבונים וחומצות שומן. בבחירת פרוביוטיקה מומלץ להתאים 
את ההרכב ורשימת החיידקים )לא רק כמות( לבעיה הרפואית. 
מזונות שתומכים בחידקי המעי הטבעיים, כוללים כרוב כבוש, 

מזונות מותססים, עשב חיטה, קימצ'י ופטריות מרפא יפניות.
קולגן – חלבון הקולגן מסייע לטיפול בבריאות העור, השיער 
והציפורניים, ואף נמצא יעיל כתומך בבריאות העצם, בטיפולי 
אנטי אייג'ינג ובבניית תאים. לספיגה יעילה יותר מומלץ לצרוך 

 .C יחד עם ויטמין
סידן )קלציום( – חיוני לבריאות הלב ואיזון קצב הלב, משתתף 
בתהליך קרישת הדם והרפיית שרירים, מסייע בנזקי גיל המעבר 
ואובדן מסת עצם. מזונות עשירים בסידן הם מוצרי חלב, מוצרי 
סויה, קטניות – שעועית, חומוס, עדשים, פול, טחינה ושומשום, 

ירקות ירוקים, אגוזים ושקדים.
מגנזיום – מסייע לטיפול ומניעת התכווצויות שרירים, טיפול 
בפצעים, כאבים ומיגרנות. חבישות מגנזיום מסייעות לריפוי 
והחלמת תפרים אחרי לידה או ניתוח. חלב מגנזיום מיועד לזירוז 

פעילות מעיים כלומר, טיפול בעצירות. 
לברז – מסייע לערנות, לגדילה, להחלמה ולחילוף חומרים. לס־

פיגה יעילה יותר מומלץ ליטול יחד עם ויטמין C ו/או פרוביוטיקה. 
מזונות עשירים בברזל הם בשר, קטניות לרבות סויה, אגוזים 

שקדים וירקות, בעיקר ירוקים. 

איך בוחרים תוסף תזונה
מומלץ לוודא שהיצרן מוכר ומאושר. חשוב לבדוק שהמוצר 
מכיל את מה שאתם מצפים למצוא, ללא תוספות מיותרות, ללא 
קמחים או סוכרים מיותרים. מומלץ לרוב לבחור תוספים טבעיים.
 Health Food( HFMAעל פי התחזיות לשנת 2027 שפרסם ה־
Manufacturers' Association( צפוי גידול משמעותי בעיקר 
בהיקף תוספי התזונה לאוכלוסייה המתבגרת. ביניהם תוספים 
העצם, לעיניים ולמערכת העיכול.•לתמיכה במפרקים, לחיזוק קוגניטיבי, לחיזוק ותמיכה בבריאות 
מקצוע טרם נטילת תוספים למיניהם.*המידע אינו מהווה המלצה רפואית ויש להיוועץ באנשי 
מיכל אור־רודיך היא דיאטנית ונטורופתית, מתמחה בתזונה 
אישית, איזון סוכר, כולסטרול ומשקל, הורמונים וגיל מעבר, 

מחלות דלקתיות והפרעות אכילה
michalorudich@gmail.com

www.michalor-healthylife.com

איך בוחרים תוספי תזונה מתאימים ומה ההבדל ביניהם לבין תוספי מזון. 
התרכזנו בבחירות תוספי התזונה המבוקשים ביותר בקרב הישראלים

טיפים לחיים בריאים

מיכל אור־רודיך

חשוב לבדוק שהמוצר מכיל את 
 מה שאתם מצפים למצוא, 
ללא תוספות מיותרות

mailto:michalorudich@gmail.com
http://www.michalor-healthylife.com
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בעונות הקיץ והסתיו בלונדון אנחנו אוהבים 
־לצאת קצת מהעיר וממזג האוויר המשוגע. לב

רוח ליעדים חמים יותר, או פשוט לקחת הפסקה 
מהרעש וההמולה. המסורת הזו ממש לא חדשה, 
והתקיימה גם לפני כ־200 שנה. אחד מהנודדים 
הקבועים היה הסופר צ'ארלס דיקנס, שיחד עם משפחתו נהג 
לעלות על ספינת קיטור מנהר התמזה בלונדון, ולהפליג מזרחה 
עד עיירת החוף רמסגייט. הוא יכול היה להישאר שם וליהנות 
מרצועת החול שהמקום מציע, אך העדיף להצפין ברכיבה 
בכרכרות סוסים לעבר יעד הקיץ הקבוע שלו - ברודסטרייס 

.)Broadstairs(
״כאשר המטרופולין הגדול כל כך הרבה יותר חם, כל כך הרבה 
יותר רועש, כל כך הרבה יותר מאובק או עם כל כך הרבה יותר 
עגלות מים )שהתיזו מים כדי למזער את אבק הדרכים, א.ג.(, 
כל כך הרבה יותר צפוף, כל כך הרבה יותר מטריד ומסיח את 
הדעת מכל הבחינות, מאשר בדרך כלל, חוף ים שקט הופך 
באמת למקום מבורך״, כך דיקנס כותב בפתיחת מאמרו המוקדש 

לעיירת החוף האהובה עליו.
 Our English למאמר הזה, שהתפרסם בשנת 1851, דיקנס קרא
 Watering-Place בבריטניה, משמעות הביטוי .Watering-Place
הוא אתר נופש שכולל רחצה ושייט. אבל בשל חיבתו הרבה של 
דיקנס למקום, אפשר גם לפרש אותו כ״מקום השקייה״ שבו 

הנפש מרווה את צמאתה.
בברודסטרייס דיקנס לא רק נפש, אלא גם כתב חלקים רבים 
בספריו, כולל ״רשומות מועדון הפיקוויקים״ ו״אוליבר טוויסט״. 
הוא אפילו ביסס את הדמות גברת בטסי טרוטווד בספרו ״דיוויד 
קופרפילד״ בהשראת תושבת העיירה, מארי פירסון סטרונג. 
היא נהגה להזמין את דיקנס לארוחות תה בקוטג׳ שלה מול 
הים, והוא נהנה מחברתה והשתעשע מניסיונותיה לעצור את 
החמורים שלא יעברו מחוץ לביתה. כיום, המקום הפך למוזיאון 

.)Dickens House Museum( קטן המוקדש לסופר
ברודסטרייס היא לא איזו עיירת נופש אטרקטיבית במיוחד. יש 
בה צוקי גיר גבוהים, כמה גנים ירוקים, גלידריות וגם אדריכלות 
היסטורית, כמו שער יורק )York Gate( שממנו נותרה קשת האבן 
שמעטרת את המקום משנת 1540. אבל המקום נטול יומרות. 
אין בו איזשהן מסעדות גורמה או אטרקציות שאסור לפספס. 
רצועת החוף המרכזית )Viking Bay( היא אמנם חולית ורחבה 
יחסית, אבל רכות ואיכות החול רחוקות מאיזשהו חוף טרופי או 
ים־תיכוני זהוב־לבנבן. גם הים לעיתים עכור, ויש לא מעט סרטנים, 

אצות ריחניות וגם זבובים שקופצים ומטרידים.
ועדיין, עוד מהתקופה הוויקטוריאנית, זהו יעד קרוב יחסית שבו 
אפשר לשכשך במים, לקפוץ מעל הגלים, להשתזף על החול 
ולבנות ארמונות. או כמו שדיקנס המליץ באחד ממכתביו לחבריו: 
"ים טוב - בריזה רעננה - חולות עדינים - והליכות נעימות - עם 
מבחר של סירות דיג, מגדלורים, מזחים וקרונות רחצה )מעין 
עגלות צניעות למתרחצות, שהוסעו אל תוך הים, א.ג.( וכדומה 
הן האטרקציות היחידות, אבל זהו אחד מהמקומות הקטנים 

המרעננים והחופשיים ביותר בעולם".
מה שעוד משך את האריסטוקרטים הלונדוניים זה שהעיירה 
נחשבה ליותר מבודדת ופחות המונית, לעומת רמסגייט או 
מרגייט, לדוגמה. מי שהפכה את המקום לפופולרי בקרב בני 
המעמד הגבוה היא הנסיכה ויקטוריה בעצמה, לפני שהפכה 
למלכה. מסופר כי בצעירותה נהגה לשהות במקום מדי קיץ, 
והייתה רוכבת מביתה אל חוף הים על גבי ״דיקי״, החמור הלבן 

שלה, שאותו קיבלה במתנה מדודה, דוכס יורק.
ההבדל הגדול בין אז להיום הוא שאפשר לעלות על רכבת מתחנת 
קינגס קרוס, ותוך פחות משעתיים להגיע ממש עד קו המים. 

העיירה עדיין יחסית שקטה וקטנה, לעומת שכנותיה. אבל מה 
־שהכי מיוחד במקום ובמיקומו )באופן אישי ובתור ישראלי שמ

תגעגע לים( זו האפשרות הנפלאה לפתוח את היום, כשהשמש 
מתעוררת משנתה ומשתקפת על פני החול הרטוב, כשהים 
נסוג לאחור. זה מחזה נדיר למי שרגיל להיות מוקף בניינים מכל 
עבר בלונדון, שבדרך כלל מסתירים את האופק ואת הזריחות 
והשקיעות. גם דיקנס כנראה העריך את הזריחה במקום ואת 
מאמרו על ברודסטיירס כתב לדבריו ״חצי ער וחצי ישן, בבוקר 

עצל מול חלון שטוף שמש על שפת צוק גיר״. 
מלבד תיאורי המקום, דיקנס הזכיר את אנשי העיירה, כמו 
בפסקה היפה ומעוררת המחשבה: ״החולות הם אתר הנופש 
הגדול של הילדים. הם מתקבצים שם, כמו נמלים: כל כך עסוקים 
בקבורת חבריהם, ובהכנת טירות בעמל אינסופי שהגאות הבאה 
אותן מפילה, עד שמסקרן לחשוב כיצד משחקם, לצלילי הים, 

מבשר את מציאות חייהם לאחר מכן״. 
ופרספקטיבה רעננה על החיים. •אכן, יש משהו בעיירה שגורם להרהורים, ולקבל פרופורציה 

_https://en.wikisource.org/wiki/Our_English*את המאמר המלא של דיקנס אפשר לקרוא בלינק: 
Watering-Place

הכירו את עיירת החוף האנגלית 
שהסופר צ׳ארלס דיקנס הכי אהב, 
וכתב בה לא מעט פרקים בספריו 

יומן חוף 
ברודסטיירס

אודי גלזר

מלמעלה:
"חוף ים שקט הופך באמת למקום 
מבורך". חוף הים, גרסת ברודסטיירס
 מחזה נדיר למי שרגיל להיות 
 מוקף בניינים מכל עבר בלונדון. 
זריחה בברודסטיירס
 אחד הבתים בעיירה 
בהם שהה וכתב דיקנס

צילום: אודי גלזר

https://en.wikisource.org/wiki/Our_English_Watering-Place
https://en.wikisource.org/wiki/Our_English_Watering-Place
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זיוה לוי // קהילה

זיוה'לה

 Sonically Introducingאולפני סוהו סוניק חנכו את אירוע ה־
הראשון שלהם ב־Stone Nest – תוכנית לפיתוח אומנים בהובלת 

והנחיית המייסדים שותפים, עופר שאבי ויניב פרידל שכיכבו על 
שער המגזין האחרון של עלונדון. האירוע שנערך במרכז סוהו, 

S.A.Mנתן במה לאומנים מבטיחים, כמו צ׳ינצ׳ילה ו־

מירי מסיקה הייתה הפתעת הערב באירוע נוצץ לרגל יום 
העצמאות ה־75 למדינה. האירוע למוזמנים שהפיקו ביחד עם 
 Outrent השגרירות טלי צמח וצמח הפקות, התקיים באולם

החדש בטוטנהאם קורט רואד. הופיעו גם להקת המחול פרסקו 
מישראל, הזמרת נועם פראנק ונגני קשת איילון. צילום: זיוה לוי

פסטיבל סרט לקולנוע ישראלי שמפיקות אודליה הרוש ופטי 
הוכמן, חגג בת מצווה בלונדון. לפרמיירה הנוצצת במלון האם 

יארד הגיעו שחקנים ובמאים שסרטיהם הציגו בפסטיבל. 
בתמונה: מוני מושונוב, אניה בוקשטין ונלי תגר. צילום: ניר סגל

עידן אלתרמן הגיע להופעת 
סטנדאפ ב־JW3. ההופעה 

המרגשת נערכה כחלק מגיוס 
תרומות לעמותת מאנה מאיר 

פנים. אבל כשעידן סיפר לנו 
שמיקי גבריאלוב נמצא בקהל 

והזמין אותו לשיר זכינו במופע 
מרגש כפול. את העמותה מנהל 

בלונדון גבי בלאואר. 
צילום: זיוה לוי

טלי צמח וצמח הפקות הביאו ללונדון את הקומיקאי והסטנדאפיסט המוכשר, ערן זרחוביץ' המוכר 
לנו מ"ארץ נהדרת". היה ערב מקסים ומצחיק! צילום: תמי שפלר קזדן

מסיבת יום העצמאות חזרה 
בגדול ל־JW3 השנה. את האירוע 
הפיקו פורום הארגונים הישראלי 

עם הדי.ג'יי אריאל מוסיוף )די.ג'יי 
חומוס(, והופיעו להקת בית צבי, 
להקת הריקוד אורנים, ורקדנית 

הבטן הישראלית, ליילה. 
היה ערב מושלם!

צילום: דאג דאלגליש

ויקטוריה האודן, התגלית של ערב 
הכישרונות "אופן מייק" שהפיקו גבי 
בלאואר ושי הר ציון בפאב בקמדן, 
נתנה את הופעת החימום לאלתרמן 
וזכתה לתשואות ממושכות מהקהל. 
אני בטוחה שעוד נראה אותה בהמשך 
על הבמות כאן ואולי גם בישראל. 
צילום: תמי שפלר קזדן
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השחקנית הישראלית גל מלכה הגיעה לפרמיירה 
של הסרט "משימה בלתי אפשרית", שם היא 

צעדה על השטיח האדום ביחד עם השחקן טום 
קרוז. את מלכה איפר יוני שיין שגם שלח לנו את 

התמונה שצילם

הקוסמטיקאית קרן ברטוב, שעליה 
כתבנו בגיליון ראש השנה שעברה, 
הספיקה מאז לפתוח בנוטינג היל 

קליניקה ולטפל בסוללת כוכבים 
 מקומיים, ביניהם: השחקנית 

פריאנקה צ'ופרה )בתמונה מתוך 
האינסטגרם(, סיימון קאוול, לילי אלן, 

איילה פישר, קארי מוליגן ואחרים. 
ברטוב זכתה להיכנס לרשימת 
 הקליניקות הכי טובות בלונדון 
 מטעם מגזיני אופנה נחשבים, 
כמו ווג, גלאמור והארפר בזאר

מסיבת הקיץ של האולפנים נערכה השנה בסימן פרידה מנעם ריף 
 שהיה שליח הצ"ע בבריטניה אך עדיין לא נמצא לו מחליף. 

בתמונה עם צוות המורות ב־JW3. צילום: תמי שפלר קזדן

10

11

9

8
בית־הספר קידנזה בהנהלת הילה מוסיוף הפיק מופע מחול מרהיב וססגוני בארט דפו עם כ־150 רקדניות ורקדן 

Deborah Jaffe :צילום .City of Stars אחד, מילדי הקהילה, תחת הכותרת

סולן להקת תיסלם האגדית 
וכוכב רוק בלתי נשכח, במופע 

סתיו עם הגיטריסט עדן ניר.
השירים הגדולים והסיפורים שמאחוריהם, רגעים 

נוסטלגיים שמחממים לנו את הלב: 
אותי",   לך  "יש  היום",  אותה  "לראות  שבי",  "הילד 

"דרכנו", "חצבים פורחים", ועוד רבים אחרים.

JW3 :יום חמישי, 19 באוקטובר 2023 • פתיחת דלתות: 19:30 • תחילת הופעה: 20:30 • מקום
www.jw3.org.uk/whats-on/danny-bassan :לרכישת כרטיסים
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בישראל הוקרן "גולדה" כסרט הפתיחה של פסטיבל 
הקולנוע בירושלים והחל מסוף חודש אוגוסט הוא 
מוקרן ברחבי הארץ. אבל אם פספסתם את אחת 
ההקרנות בביקורכם האחרון, תהיה לכם הזדמנות 
נוספת לצפות בו כאן החל מ־6 באוקטובר, בדיוק 

במלאת 50 שנה למלחמת יום הכיפורים. 
יום הכיפורים  הסרט "גולדה" מתמקד בעשרת ימי מלחמת 
ב־1973, כאשר ראשת ממשלת ישראל דאז, גולדה מאיר, חייבת 
לקבל את ההחלטות החשובות ביותר בחייה. נתיב מנסה להיכנס 
לעורה של גולדה ולהבין מה עובר עליה נפשית ופיזית, ואיך 

־היא מנהלת את המלחמה הנוראית - במרוץ נגד הזמן, ומבו
דדת ומתוסכלת ממלחמה פנימית מול הקבינט שמקיף אותה, 

שכולו גברים.
לצידה של הלן מירן תמצאו צוות שחקנים מרשים, הכולל את 
ליאור אשכנזי בתפקיד דוד "דדו" אלעזר, רמי הויברגר בתפקיד 
משה דיין, אוהד קנולר בתפקיד אריאל שרון, אד סטופארד 
בתפקיד בני פלד, לייב שרייבר בתפקיד הנרי קיסינג'ר, וקמיל 

קוטין בתור לו קדר.
 ,Skin להזכירכם, סרטו הקצר האמריקני הראשון של נתיב, 
זכה בפרס האוסקר לשנת 2019 בקטגוריית הסרט הקצר הטוב 
ביותר, והציג ביותר מ־300 פסטיבלים ברחבי העולם. בישראל 
הוא ביים שלושה סרטים, ביניהם Strangers, בבימוי משותף עם 
 Theארז תדמור, שהוקרן בבכורה בפסטיבל סאנדנס ב־2009, ו־

Flood שזכה בפרס הדורות בפסטיבל ברלין ב־2012. 
מה משך אותך לסיפור הזה?

"נולדתי בישראל בשנת 1973, שנת מלחמת יום הכיפורים. אמי 
נשאה אותי למקלט בזמן שאבי יצא למלחמה. גדלתי על סיפורים 
מהמלחמה. גדלתי על מילות השיר 'ילדי חורף 73' עם המסר, 
שכשאנחנו נהיה מבוגרים לא תהיה עוד מלחמה, כי מלחמת יום 
הכיפורים הייתה המלחמה האחרונה. חונכתי על נרטיב שאנחנו 
חזקים יותר ושניצחנו, ושגולדה מאיר היתה גיבורה. עם זאת 
למדתי במהלך שנות בגרותי, שזה לא היה בדיוק ככה. זו היתה 
מלחמה איומה, איבדנו כמעט 3,000 חיילים, ומהרבה בחינות 
זה היה כישלון גדול. בתוך זה מצאתי את גולדה מאיר כדמות 
מרתקת ומסובכת. מלבד סרט טלוויזיה בשנות ה־80 אף אחד 

לא טיפל בדמותה לעומק בצורה כזו".

מי היתה גולדה מאיר האמיתית?
"היא היתה מאוד קשוחה. גולדה מכונה לעתים קרובות מרגרט 
תאצ'ר של ישראל. היא היתה חכמה, מבינה ובעלת ידע רב. היא 
היתה פוליטיקאית גדולה, ידעה איך להתמודד עם האמריקאים, 
ולהביא עזרה מחוץ. גולדה היתה אישה עם עקרונות. היא לא 
בטחה באנשים, במיוחד לא במנהיגי ערב, ולכן לא יכלה לראות 
את התמונה הרחבה יותר של המזרח התיכון. היא מעולם לא 
איבדה את קור רוחה, אבל עקשנותה הביאה אותה למצבים 
קשים, ולא היה לה חזון איך לעשות שלום. בזמן המלחמה היא 
חלתה בסרטן, ואף אחד לא ידע שהיא קיבלה טיפולים בחשאי".

היא היתה דמות שנויה במחלוקת?
"ההיסטוריה מחברת אותה לכישלון מלחמת יום הכיפורים. גולדה 
נראתה במבט ראשון כאדם הלא נכון, במקום הלא נכון, בזמן הלא 
נכון. היא לא רצתה להיות ראשת ממשלה, אבל נאלצה לקחת 
את התפקיד כי אף אחד אחר לא רצה אותו. היא נזרקה לתוך 
המצב וניסתה להתמודד עם הבלגן. אבל מחוץ לישראל, במיוחד 
היהודים, רואים דווקא את הסיפור הרומנטי של גולדה, שהגיעה 
ממילווקי לישראל כשהייתה צעירה, מלאת ציונות ותקווה לעזור 

למדינה. אז יש אנשים שאוהבים אותה ויש ששונאים אותה".
כיצד אתה מציג את גולדה בתחילת הסרט?

"סיפור ההתחלה של 'גולדה' הוא למעשה סוף ימיה, כשהיא 
עומדת מול ועדת אגרנט, שמנסה להבין מה השתבש במלחמה. 
גולדה יודעת שימיה חלפו והיא יוצאת אל הקהל ומרגישה את 
הכישלון. היא חולה, אבל אף אחד לא יודע על זה. היא לוקחת 
על עצמה את כל האשמה, מה שלדעתי נותן לה כבוד ויושרה, 

גיא  
 וגולדה

בעיתוי לא מפתיע ובמלאת חמישים שנה למלחמת יום כיפור, ייפתח בלונדון הסרט המדובר 
ביותר בשנה האחרונה, "גולדה", בכיכובה של הלן מירן הבריטית ובבימויו של הישראלי זוכה 

האוסקר גיא נתיב. בראיון מסביר נתיב על הרקע לסרט, על ההפקה, ומי היתה גולדה האמיתית

דנה לוי

 "הרבה אנשים שואלים אותי איך היה לעבוד 
עם הלן. אני תמיד אומר שאני לא יודע איך אעבוד 

 עם שחקנים אחרים עכשיו, כי העבודה איתה 
היתה מושלמת בכל המובנים"

 יש לה את הנשמה. 
גיא נתיב והלן מירן כגולדה מאיר, 
על סט צילומי הסרט
MetFilm :צילום
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Chai Lifeline Cancer Care Registered Charity No. 1078956

For more information on our extensive range of specialised services  
and care across the UK, please call our Freephone helpline on  
0808 808 4567 or visit www.chaicancercare.org

How does  
Chai care?
“When we hear the different notes 
of the shofar, we feel a myriad of 
emotions. 

We are all individuals at Chai, but the 
all-encompassing care and support 
we receive meets each of our needs.

It is at Chai that we find peace, 
harmony and creativity and, above 
all, the reassurance that we are  
not alone.” 

The Chai Art Workshop Group 
(Artist Etty Debourcieu)

כי היא אחת מהמנהיגים שאומרים 'זה עליי, אני לוקח על עצמי 
את האשמה'".

למה בחרת דווקא בהלן מירן להביא את גולדה למסך?
"הרבה אנשים שואלים אותי איך היה לעבוד עם הלן. אני תמיד 
אומר שאני לא יודע איך אעבוד עם שחקנים אחרים עכשיו, כי 
העבודה איתה היתה מושלמת בכל המובנים. כשהצטרפתי 
לפרויקט הלן כבר היתה שם. ערכנו פגישת זום בעיצומה של 
מגיפת הקורונה והיא שאלה אותי למה אני חושב שהיא צריכה 
לשחק את גולדה. אמרתי לה: 'יש לך את הנשמה, יש לך את 
האינטליגנציה, ויש לך את הנשמה של גולדה. לי זה לא משנה 
אם את לא יהודייה, את אחת השחקניות הטובות בזמננו ואת 
בשבילי גולדה'. כשראיתי אותה ביום הראשון על הסט עם כל 

התותבות נשמטה לי הלסת, היא היתה ממש גולדה!"
מה לגבי השינוי הפיזי?

"היום הראשון שראיתי את הלן כגולדה היה יום גשום בלונדון. 
עשינו בדיקות והיא יצאה מהקרוואן שלה, וראיתי אותה מאחור. 
היא חבשה את הפאה ואת הבגדים של גולדה, ואני הלכתי 
מאחוריה. כשהיא פנתה אלי, הייתי בהלם, זה היה כאילו גולדה 
מולי. קארן הארטלי־תומאס, מעצבת השיער והאיפור שלנו, 
עשתה עבודה מדהימה עם הצוות שלה. היא יצרה כל ניואנס 
בפניה, בידיה ובכל פינה, כדי שהלן תהפוך לגולדה. הלן לא 
רצתה להשתמש ביותר מדי תותבות; היא רצתה שנראה את 
החלק הפנימי של גולדה. זו הסיבה ששמרנו על עיניה של הלן. 
ניסינו כמה תותבות בצוואר, על הפנים וזה לקח לנו זמן אבל 
כשקיבלנו את זה, כולנו הרגשנו שזה זה. קארן היתה איתה 
מארבע בבוקר כל יום לשעתיים וחצי איפור, ועוד שעה להוריד 

את הכל בסוף היום".
בסרט מגלם לייב שרייבר את הנרי קיסינג'ר. מה היו היחסים 

בין גולדה לקיסינג'ר?
"הנרי קיסינג'ר, הוא יהודי אמריקאי שהיה שר החוץ של ארה"ב 
בזמן מלחמת יום הכיפורים. הוא היה הבחור של ניקסון, עם כל 
הבעיות שהיו בבית הלבן בשנת 73'. הוא מגיע לישראל וגולדה 
היא כמעט כמו סבתא בשבילו. היא נכנסת לו מתחת לעור, היא 
מדברת אליו כמו חברה, נותנת לו מרק ומארחת אותו בביתה. 
בתוך כל מסעותיו בעולם זה הרגיש לו אחרת, ואולי זה ריכך 
אותו. גולדה, שהיתה חצי אמריקאית, ידעה איך להתמודד איתו 

ולקבל ממנו משלוח של מטוסים".

עוד דמות נהדרת בסרט היא לו קדר, בגילומה של קמיל קוטין. 
מי היא היתה לגולדה?

"היא היתה החברה הכי טובה של גולדה, האדם הכי קרוב אליה. 
היא הכירה את סודותיה, והלכה איתה לטיפולים בסרטן. היא 
הביאה לה אוכל, סיגריות, הן שיחקו יחד שחמט וכשגולדה 
השתעממה, היא היתה מתקשרת ללו. היא היתה הכל בשבילה. 
לאחר שגולדה איבדה את בעלה, לו היתה איתה עד סוף ימיה".

למה הקהל יכול לצפות מ"גולדה"?
"'גולדה' הוא סרט מלחמה, אבל בלי מלחמה. שנת 1973 היתה 
נקודה חשובה מאוד בחייה של ישראל כמדינה, אך הסרט מציג 
מלחמה של אישה מבוגרת בימים האחרונים לחייה. היא מנסה 
לשרוד את המלחמה הפנימית שלה, שהיא הסרטן שאוכל אותה 

מבפנים, בזמן שהמדינה סובלת ממלחמת הפתע.
"היא מאבדת את עצמה, מאבדת את המדינה שלה, אבל מנסה 
ויבין מה היא עוברת". •למצוא קצת תקווה. אני רוצה שהקהל ירגיש את האישה הזו 

מלחמה של אישה מבוגרת 
 בימיה האחרונים. 
הלן מירן אפופת עשן
MetFilm :צילום
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אטרקציות ופסטיבלים

Christmas at Kew
Kew Gardens

Victoria Gate, TW9 3JR
Lion Gate, TW9 2DF

Elizabeth Gate, TW9 3AE
Brentford Gate, TW9 3AF

www.kew.org
אף פעם לא מוקדם מדי לתכנן ולשריין פעילויות מהנות לימים 
היותר חשוכים וקרים של השנה. נכון לכתיבה שורות אלו, עדיין אין 
פרטים על כל המקומות שיארחו את פסטיבלי האורות בתקופת 
חופשת חג המולד והשנה האזרחית החדשה. אבל אפשר לסמוך 
על גני הקיו שמזמינים אתכם לצעוד דרך מנהרות מנצנצות, 
לצפות בהשתקפויות מרצדות לצד האגם, לעבור מתחת לעצים 
מעוטרים בצבעי זוהרים, ועוד. השנה יהיו מיצבים חדשים, כמו 
פרחים מוארים אבסטרקטיים בגובה שלושה מטרים, ומבנה 

הכוורת המרשים יתקשט ב־1,000 אורות לד.
22:00-16:40. מחירים   .2024 7-2023 בינואר  15 בנובמבר 

משתנים )חינם לבני 3 ומטה(. 
מראש כרטיס חנייה לכניסה דרך שער ברנטפורד.* יש ארבעה שערי כניסה. למי שבא עם רכב, אפשר לרכוש 

London Literature Festival
Southbank Centre

Belvedere Road
London, SE1 8XX

www.southbankcentre.co.uk
פסטיבל הספרות של לונדון שיתקיים במרכז הגדה הדרומית 
)סאות'בנק( מארח אירועים מעניינים ובעיקר שיחות מיוחדות, 
כמו עם השחקן סיר פטריק סטיוארט על ספר הזיכרונות שלו, 
Making It So, והשחקנית ג'יידה פינקט־סמית׳ שגם הוציאה 
ממואר שנקרא Worthy. מבין שלל האירועים, יש גם פאנל עם 
הסופרת הישראלית איילת גונדר־גושן, שספרה ״רילוקיישן״ 

 .The Wolf Hunt תורגם ויצא לאור באנגלית השנה בשם
29-18 באוקטובר. מועדים ומחירים משתנים.

מוזיקה 

BLINK-182
The O2 arena

Peninsula Square
London, SE10 0DX

www.theo2.co.uk
״בלי ואיחודים, להקת הפופ־פאנק הוותיקה  ־אחרי פרידות 

נק-182״ חוזרת ל״או־2״ עם הגיטריסט והזמר המקורי טום 

דה־לונג בהופעה מלאת אנרגיות עם השירים 
המקפיצים שלהם מכל השנים. 

 .18:30 12-11 באוקטובר. פתיחת דלתות: 
החל מ־£99.85.

בארינת O2:* עוד כמה מההופעות המומלצות 
Madonna - מדונה חוגגת 40 שנות • 

הקריירה שלה עם כל הלהיטים 
הגדולים. 14 באוקטובר-6 בדצמבר.

Muse - להקת הרוק ״מיוז״ מופיעה • 
 Will Of The ,לקידום אלבומם האחרון

People מ־2022. 2-1 באוקטובר.
New Order - סיבוב הופעות של ההרכב ההיסטורי • 

 Low-Life ״ניו אורדר״ אחרי שהוציאו גרסה מחודשת של
- אלבומם משנת 1985. 29 בספטמבר.

The Chemical Brothers - הצמד האלקטרוני לא • 
 For That מפסיק להמציא, ומוציא בחודש ספטמבר את

Beautiful Feeling - אלבום חדש ומבטיח. 4 בנובמבר.

EFG London Jazz Festival
ברחבי לונדון

https://efglondonjazzfestival.org.uk
פסטיבל הג׳אז השנתי הוא תירוץ מעולה לראות הופעות ברחבי 

־לונדון שהן מעבר לג׳אז מסורתי. השנה תוכלו להקשיב לפסנ
 Hiromi's ,תרנית היפנית המוכשרת הירומי עם הרכבה החדש
Sonicwonder, שיחד מוציאים אלבום בכורה באוקטובר השנה; 
הזמרת הסקוטית אמילי סאנדיי; המוזיקאית האמריקאית 

נורה ג׳ונס; וכמובן, אי אפשר בלי ייצוג ישראלי והפעם יופיע 
בפסטיבל החצוצרן אבישי כהן עם מופע חימום מעניין של 

סקסופוניסטית צעירה, ושמה אמה רביץ.
19-10 בנובמבר. מועדים ומחירים משתנים.

מחול ותיאטרון

Edward Scissorhands:
Matthew Bourne’s New Adventures

Sadler’s Wells Theatre
Rosebery Avenue

London, EC1R 4TN
www.sadlerswells.com

הכוריאוגרף הבריטי מתיו בורן לקח את עלילת הסרט ״המספריים 
של אדוארד״ של טים ברטון ועיבד אותו למופע ריקוד על הבמה, 

אודי גלזר

המדריך

 אכן ראויה. 
ג'יידה פינקט-סמית' 

מעבר לג'אז המסורתי. 
אמילי סאנדיי 

מצמצנו יותר מ־182 פעמים 
 עד שהכריזו על עוד הופעה.

  O2ב־  Blink-182 
Jack Bridgland :צילום

 מיצבים חדשים וזוהרים.
חג המולד בגני קיו
OGE Group :צילום

Matthew Brookes :צילום
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לצלילי המוזיקה המקורית של הסרט שהלחין דני אלפמן. הסיפור 
השנון והמתוק־מריר מספר על ילד שנוצר על ידי מדען. כשיוצרו 
מת, הוא נותר לבדו עם מספריים במקום ידיים וגר בטירה אפלה 
על גבעה עד שאישה חביבה מזמינה אותו לגור בפרברים עם 

משפחתה. האם הקהילה תקבל אותו כפי שהוא?
5 בדצמבר 20-2023 בינואר 2024. ג׳-ש׳, 19:30. ה׳, ש׳, 14:30. 
א׳, 14:00. £100-15. ב־7 בדצמבר, תיערך שיחה אחרי המופע 

עם מתיו בורן.

Operation Mincemeat
Fortune Theatre

Russell Street
London

WC2B 5HH
www.operationmincemeat.com

מחזמר פופולרי שעבר לאחרונה לווסט־אנד ומספר על מבצע 
 ,1943 ההונאה הצבאי של בריטניה )״מבצע קציצה״( בשנת 
במהלך מלחמת העולם השנייה. זה היה מבצע מתוחכם שבו 
השתמשו בגופה כדי להטעות את גרמניה הנאצית. בניגוד לסרט 
הדרמטי על המבצע בכיכובו של קולין פירת' שיצא לפני כמה 
שנים, המיוזיקל הזה הוא קומדיה עשירה בשירים ובקצב מהיר. 
.20:00 2024. ב׳-ו׳, 19:30. ג׳, 15:00. ש׳,  24 בפברואר   עד 
£89.50-39.50 באתר אפשר להיכנס להגרלה של כרטיסים 

ב־£25.

Stranger Things: 
The First Shadow

Phoenix Theatre
Charing Cross Road
London, WC2H 0JP

https://uk.strangerthingsonstage.com
הפקה חדשה שמעבירה את סדרת הנטפליקס המצליחה ״דברים 
מוזרים״ לבמה. העלילה מתרחשת בשנת 1959, לפני שעולמה 
של העיירה הוקינס התהפך... תושבי העיירה חווים בעיות רגילות; 
המכונית של ג'ים הופר לא מתניעה, ג'ויס מלדונדו רוצה לסיים 
את לימודיה ולעבור למקום אחר, ותלמיד חדש בשם הנרי קריל 
מצטרף לבית הספר ומשפחתו מגלה שההתחלה החדשה היא 
לא קלה. יוצרי המחזה מרמזים שהרגעים הראשוניים האלה של 
הסיפור מגלים משהו שקשור לסוף הסדרה, שהעונה החמישית 

והאחרונה שלה צפויה לעלות בשנת 2024. 
17 בנובמבר 25-2023 באוגוסט 2024. ג׳-ש׳, 19:00. 

ו׳-ש׳, 14:00. א׳, 15:00. החל מ־£45. מתאים לבני 12 ומעלה. 

תערוכות

Disney100: The Exhibition
ExCeL London

Royal Victoria Dock
1 Western Gateway, E16 1XL

https://disney100exhibit.com/london
תערוכה מהסרטים. חברת דיסני חוגגת 100 במתחם אקסל בלונדון 
עם מאות אוצרות מיוחדים, תלבושות, אביזרים שמעולם לא הוצגו 

בעבר ועוד זכרונות מהקלאסיקות האהובות, משלגייה ושבעת 
הגמדים )1937( ועד אנקנטו )2021(, וגם מהתוספות האחרונות 
שהחברה צירפה )פיקסאר, מלחמת הכוכבים, מארוול ונשיונל 
ג'יאוגרפיק(. יהיו גם פעילויות אינטראקטיביות לילדים ולמשפחות.
 .18:00-10:00 2024. ב׳-ה׳,  22-2023 בינואר  13 באוקטובר 
ו׳-א׳, 19:00-09:00. מחירים משתנים לפי ימים )חינם לילדים 

מתחת לגיל 5(.

Marina Abramović
Royal Academy of Arts

Burlington House
Piccadilly 

London, W1J 0BD
www.royalacademy.org.uk

תערוכה של האומנית מרינה אברמוביץ׳, מחלוצי הפרפורמנס 
50 השנים האחרונות מתחה את גבולות האמנות למ־ ־ארט שב

 Rhythm חוזות חדשים והמפורסם מביניהם הוא כנראה המיצג
0, שבו הניחה חפצים - כולל סכין, שוט ואף אקדח ובו קליע אחד 
- ונתנה רשות למבקרים להשתמש בהם על גופה. התערוכה 
תציג סרטוני וידאו ומייצבים משנות יצירתה וגם הופעות חיות 
שבהן אמנים מהדור הבא יבצעו מחדש את עבודותיה. לדוגמה, 
Imponderabilia, שבו עומדים זוג אמנים בעירום בפתח דלת, 
וגם The House with the Ocean View, שבו אמנים חיים בבית 

קטן בתוך הגלריה בתערוכה במשך 12 ימים.
 .18:00-10:00 2024. ג׳-א׳,  1-2023 בינואר   23 בספטמבר 

ו׳, 21:00-10:00. £25.

 Monet: The Immersive
Experience London

Boiler House
152 Brick Lane

London, E1 6RU
https://monetexpo.com/london

תערוכה אימרסיבית של עבודותיו האימפרסיוניסטיות של הצייר 
הצרפתי קלוד מונה, שיוצגו במופע דיגיטלי ב־360 מעלות עם 
אפקטים של אורות וסאונד, וגם נותנת הצצה מיוחדת לחייו 
וסודותיו. תוכלו גם ליצור עבודות משלכם בהשראת התערוכה, 

שיוקרנו על הקיר בגלריה. 
 .21:00-10:00 ו׳,  ה׳,  ד׳,  ב׳,  בנובמבר.  בספטמבר-26   29 
ש׳, 21:00-09:00. א׳, 20:00-09:00. מחירים משתנים )חינם 
לבני 3 ומטה(. יש אפשרות לרכוש כרטיס הכולל בנוסף חוויית 

מציאות מדומה.

קלאסיקות אהובות 
 לצד תוספות 
 חדשות יותר.
 BB-8 הרובוט
ממלחמת הכוכבים 
וסנדל הזכוכית של 
סינדרלה בתערוכת 
100 שנים לדיסני
@Disney :צילום

הסטוריה של מתיחת גבולות. 
מרינה אברמוביץ'
 Attilio Maranzano / :צילום 
@Marina Abramović

 זהירות מספויילרים!
 דברים מוזרים 
על הבמה
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עונת הבכורה של מנור סולומון בפרמיירליג, הלא 
היא הליגה הטובה בעולם, היתה בסימן של תקומה 
ועבודה קשה לצד אתגרים לא פשוטים. אמנם היא 
תיזכר כהיסטורית לאור ביצועיו אך לא הכל הלך 
כשורה. את משחק הבכורה הוא ערך נגד ליברפול, 
סגנית אלופת אנגליה ואירופה דאז, כאשר הוא עלה מהספסל 
ועזר לקבוצתו להפתיע את היריבה ולהשיג נקודה יקרה. מכאן 
היה נראה שהסיפור הקסום מתחיל. אלא שכמה ימים לאחר 
הופעת הבכורה סולומון נפצע בברכו והושבת לכמה חודשים. 

במצב הזה הרגיש שחרב עליו עולמו כשהרגיש שהסיפור רק 
החל - ודווקא אז הגיעה הפציעה הקשה, שאף אילצה אותו 
לעבור ניתוח. מכאן החלה עבודה קשה של שיקום ארוך לצד 

הרופאים הצמודים והתמיכה הקרובה של בת הזוג דנה והתמיכה 
מרחוק של המשפחה והחברים בישראל. וזה קרה, כמה חודשים 
לאחר מכן, מנור סולומון חזר למגרשים ובגדול. למעשה, הוא רק 
התחיל, שהרי מלבד משחק הפתיחה של הליגה הוא לא שיחק 
אף משחק. 11/2 היה היום הגדול של מנור שעלה מהספסל 
וכבש את שער הבכורה שלו בליגה האנגלית בניצחון 0:2 על 
נוטינגהאם פורסט ומכאן החגיגה התחילה. הוא כבש ארבעה 
שערים נוספים מה שיצר לו סטטיסטיקה מדהימה של חמישה 
שערים בחמישה משחקים. האנגלים והישראלים היו כאחד, 
בטירוף סביב ההצלחה האדירה שלו. לא פשוט להציג יכולת 
שכזו בליגה חדשה והקשה ביותר בעולם לאחר פציעה מורכבת, 
אך כל התהליך הזה מסמל את היכולת של סולומון לעמוד בפני 

"מתרגש להיות הישראלי 
השני אחרי רוני רוזנטל 
 שמשחק במועדון הזה".
מנור סולומון

צילום: האתר הרשמי של 
קבוצת טוטנהאם

שהם שריגקאור

 הכירו את ילד הפלא 
מכפר סבא שמשגע את אנגליה. 
אחרי עונה מוצלחת בפולהאם, 

מנור סולומון מגיע לאתגר חדש 
 בצפון לונדון ומכוון לקנות 

את עולמו גם לצד סוללת כוכבים 
 מהמדרגה הראשונה של 

הכדורגל העולמי. על העבודה 
הקשה לצד האתגרים הרבים 

והדרך הלא פשוטה לבמה 
המרכזית ב"קבוצת היהודים"

התחנה הבאה: 
מנור האוס
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כל אתגר שעמד בפניו בקריירה.
את הופעת הבכורה שלו בכדורגל המקצועני הוא ערך במכבי 
פתח תקווה בגיל 17 בלבד, והפגין יכולת חריגה שכבר משכה עניין 
בקבוצות הגדולות של הכדורגל הישראלי ואף מספר מועדונים 
בחו"ל. ואכן בגיל 19 וחצי בלבד, מנור סולומון עזב את החברים 
והמשפחה בישראל והצטרף למועדון הפאר האוקראיני שחטאר 
דונייצק, שנחשב למועדון הבכיר באוקראינה. המועדון משחק 
בליגת האלופות באורח קבע וניחן בפיתוח שחקנים, שאף הגיעו 
לרמות הגבוהות של הכדורגל העולמי ובמיוחד לאנגליה, כגון 
וויליאן, פרד, הנריק מחיטריאן, פרננדיניו ועוד. המעבר מארצנו 
החמימה לאוקראינה הקרה בלשון המעטה הוא מכשול לא קטן, 
במיוחד בגיל כזה, מה שדורש הסתגלות זריזה לשחק במזג 
אוויר שכזה. עם כל הקשיים, המרחק מהבית והחברה שבזמנו 
הייתה עדיין בשירות צבאי, סולומון ידע שזו ההחלטה הנכונה 
עבורו: "לא היה לי פשוט לעזוב את הבית, המשפחה והחברים 
ולעבור למדינה אחרת עם מזג אוויר שונה לחלוטין בגיל כל כך 
צעיר. אבל המעבר הזה למרות שהיה על סף גיל 19 זה משהו 
שמאוד רציתי וידעתי שיתרום לי. הרי רציתי להשתפר, להשיג יותר 
וידעתי ששם אני אוכל לעשות זאת ולהגשים את החלום שלי."

לצד הסתגלות מרשימה של הכוכב הישראלי, כולל שערים נגד 
ריאל מדריד, מנצ'סטר סיטי ואטלנטה, אף אחד לא הכין אותו 
לרגע שהוא יבין שהקור הקשה ומגפת הקורונה שפרצה באותם 

־ימים, יהיו רק קצה הקרחון למה שעתיד לבוא. עם פריצת המל
חמה עם רוסיה, הוזהרו השחקנים מפני התרחבותה לבירה קייב, 
שם הם מתגוררים אך השגרה נמשכה כרגיל. אלא שבוקר בהיר 
אחד, במקום להתעורר לאימון שגרתי, התעוררו מנור סולומון 
וחבריו לקולות הפיצוצים כשהחלה מתקפה רוסית באזור קייב.

לא הייתה ברירה אלא לקחת רק מה שאפשר ולברוח. הוא עבר 
־מסע היחלצות מטלטל של מספר ימים מורכבים עד שהגיע בש

לום למעבר הגבול של אוקראינה ופולין. כשהדי פיצוצים ברקע, 
טנקים בדרכם להפציץ ורכבים שנוסעים במסלול הנגדי רק כדי 
לברוח, הצליח מנור לברוח ולשוב ארצה. הליגה באוקראינה כמובן 

הופסקה ובהתאם לכך גם הוא הפסיק לשחק.
אלו היו כמה חודשים מעורפלים, מכיוון שהליגה האוקראינית 
הופסקה לאלתר ומנור סולומון עדיין היה שייך לשחטאר דונייצק, 
כך שהוא לא יכל בתקופה הזו לשחק עבור אף מועדון אחר, 
לפחות עד שייפתח חלון ההעברות של הקיץ. ואכן, כאשר הגיע 
הקיץ החלה "מכירת החיסול" של שחטאר. הקבוצות ברחבי 
היבשת ניצלו את העובדה ששחקני הליגה האוקראינית רוצים 
להמשיך לשחק כדורגל, וקבוצת הפאר בה מנור משחק הייתה 
הדוכן הכי נחשק בשוק. כצפוי, הרבה קבוצות התעניינו בשירותיו 
של סולומון הן מאנגליה ואף מאיטליה וספרד. פולהאם שהייתה 
הבכירה במרוץ אחר הכוכב הישראלי, גם ניצחה בו כאשר כל 
הצדדים הגיעו להסכמים. אלא שאז הגיעה נקודת המפנה. לאור 
המצב באוקראינה, ההתאחדות העולמית לכדורגל אישרה תקנה 
ובה קבוצות יוכלו להשאיל שחקנים משחטאר דונייצק. פולהאם 
חזרה כי כמובן זיהתה כאן הזדמנות כלכלית והמו"מ לרכישת 
סולומון קרס. הקבוצה הלונדונית רצתה להשאילו בלבד. לאחר 
מספר שבועות נוספים ומצב לוט בערפל, וכשנדמה היה שהדיל 
קרס לחלוטין, כל הצדדים הגיעו להבנות ופולהאם שאלה את 

מנור סולמון לעונה.

ליגה עולמית
בין אם אתם מאמינים בקארמה ובין אם לא, סולומון הרוויח ביושר 
את מה שעתיד להגיע אחרי העונה המוצלחת בפרמיירליג. אחרי 
שהלהיב את הממלכה, שמו של סולומון עלה בפנקסים של 
הקבוצות הגדולות ביותר אך הייתה זו טוטנהאם ששמה את ידה 
על העליונה. אם נשים רגע בצד את הפן המקצועי, המעבר שלו 
לטוטנהאם הוא מיוחד. הרי ה"ספרס" מצפון לונדון מזוהים היטב 
עם הקהילה היהודית, שכן בממלכה מכנים אותם "היהודים". 
זוהי זכות גדולה עבור שחקן יהודי וישראלי לשחק במועדון שכל 
כך מזוהה עם הקהילה היהודית. שכונת טוטנהאם ממוקמת 
בסמוך לרובע סטמפורד היל החרדי־חסידי בלונדון שהוא גם 

האזור החרדי הגדול באירופה. 
סולומון הוא הישראלי הראשון בטוטנהאם מאז רוני רוזנטל 
ששיחק במועדון בין השנים 1994-1997. הוא אף התייחס לכך 
במעמד החתימה: "רוני הוא שחקן ענק, כולם מכירים אותו 
בישראל וזוכרים אותו מהתקופה בטוטנהאם. אני מתרגש להיות 

הישראלי השני אחריו שמשחק במועדון הזה".
בנוסף, סולומון וזוגתו דנה כבר הספיקו להכיר את לונדון. עבורם 

זו הבחירה המושלמת לאור הקידום המשמעותי בקריירה לצד 
זה שהם נשארים במקום אליו הספיקו להסתגל בשנה האחרונה 

ואף נעשה מאז לביתם השני. 

הטירוף הישראלי
כבר בעונה הקודמת ניתן היה לראות את הטירוף הישראלי סביב 
מנור סולומון. מאות ישראלים פקדו מדי שבוע את ה"קרייבן 
קוטג'', אצטדיונה הביתי של פולהאם, רק בשביל לראות את 
סולומון בפעולה. השנה, הביקוש בשחקים. אצטדיונה הביתי 
החדש של טוטנהאם מונה כ־62,000 מקומות והביקוש הישראלי 
נכון לרגע זה עומד על אלפים למשחק. השילוב הזה של הקהילה 
היהודית בטוטנהאם והישראלים שיגיעו בהמוניהם למשחקים 

של סולומון, בהחלט יהפוך למשהו ייחודי וקסום.
ונחזור לפן המקצועי, טוטנהאם היא אחת הקבוצות הבכירות 
באנגליה במילניום הנוכחי. היא אף סיימה כסגנית אלופת אירופה 
בשנת 2019 וסגנית אלופת אנגליה ב־2017. עם זאת, היא נושאת 
על כתפיה את ההשמצות על כך שטוטנהאם לא זוכה בתארים. 
העונה, ה"תרנגולים" החליטו לשים לזה סוף ולבנות קבוצה 
שתילחם לפחות על גביע אחד. מנור סולמון הוא רק אחד ממגוון 
הרכשים שביצעה טוטנהאם הקיץ במטרה להילחם על תארים.

האם זה יקרה? אין לדעת, במיוחד לאור ההתחזקות המאסיבית 
־של מנצ'סטר סיטי, ארסנל, מנצ'סטר יונייטד ועוד, אבל בטוט

נהאם מכוונים גבוה, גבוה מאוד אפילו. עבור מנור סולומון זהו 
רגע האמת. הוא כבר הוכיח שהוא מוכן לרמות הגבוהות ביותר 
וכאן בצפון לונדון, תחת מאמן חדש ולצד שחקנים היסטוריים 
כמו יונג מין סון, דיאן קולוסבסקי וג'יימס מדיסוון, הוא יכול להיות 
חלק מרכזי והיסטורי בטוטנהאם אם אכן יסייע לה להשיג את 
נאחל לו ולהם בהצלחה.•המטרות אחריהן היא רודפת כבר מספר שנים. אנחנו כמובן 

האנגלים והישראלים היו כאחד, בטירוף סביב 
ההצלחה האדירה שלו. לא פשוט להציג יכולת שכזו 

בליגה חדשה והקשה ביותר בעולם לאחר פציעה 
מורכבת, אך כל התהליך הזה מסמל את היכולת של 
סולומון לעמוד בפני כל אתגר שעמד בפניו בקריירה

מנור סולומון במדי טוטנהאם הוטספר
צילום: האתר הרשמי של קבוצת טוטנהאם
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THE FLAGSHIP SALON. THE DEFINITIVE EXPERIENCE.
Nestled in the streets of Marylebone discover the award-winning hair and beauty flagship  

salon of Gielly Green. An energetic and creative environment with an understated sophistication, 

providing a haven of indulgent satisfaction. Book now on 020 7034 3060 or visit our website. 

www.giellygreen.co.uk 

הקהילה הישראלית ודוברת העברית בבריטניה 
מתקדמת ומתפתחת, ואיתה - גם אנחנו!
בימים אלה אנו עובדים על שדרוג אתר עלונדון.

 כרגיל, תמצאו בו כתבות ומידע עדכני בנושאי 
 אקטואליה, עסקים, הורים, קהילה, תרבות ופנאי ועוד, 

וכן את המהדורה הדיגיטלית של הגיליון המודפס
כמו כן, לשירותכם יופעלו לוחות אינטראקטיביים:

נדל"ן • שוק העבודה • אירועי קהילה 

 בלעדי לאתר: מבצעים מיוחדים, 
הנחות לאירועים, ועוד הפתעות

עלונדון - על הקהילה, למען הקהילה

בימים אלה אנו שוקדים על אתר עדכני 
לקהילה הישראלית ודוברת העברית בבריטניה

באתר החדש:
 כתבות ומידע עדכני בנושאי אקטואליה, עסקים, 

הורים, קהילה, תרבות ופנאי ועוד. 
לוחות אינטראקטיביים:

נדל"ן • שוק העבודה • אירועי קהילה 
שימו לב:

 באתר החדש תמצאו גם מבצעים מיוחדים, 
הנחות לאירועים, ועוד הפתעות בלעדיות לעלונדון

 האתר כולל את המהדורה דיגיטלית 
של הגיליון המודפס

אתר עלונדון מתחדש!
www.alondon.net

צוות עלונדון מאחל לקוראינו 
שנה טובה ומתוקה!



UMTB London Branch, 
30 Old Broad Street, London EC2N 1HQ
T: 020 7448 0600
umb.main@umtb.co.uk | www.umtb.co.uk

מזרחי-טפחות סניף לונדון
מאחל לקוראי עלונדון

חג שמח ושנה טובה
Mizrahi Tefahot Bank Ltd, London Branch 
offers a full range of Corporate Banking 
and Treasury services, including property, 
trade finance, venture debt and loans to 
individuals buying homes in Israel

Authorised and regulated by the Bank of Israel. Authorised by 
the Prudential Regulation Authority. Subject to regulation by 
the Financial Conduct Authority and limited regulation by the 
Prudential Regulation Authority. Details about the extent of our 
regulation by the Prudential Regulation Authority are available 
from us on request.
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